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Zakaj se splača biti družbeno 
odgovoren

Spomnim se, kako je bilo, ko sem imel 50. rojstni 
dan. Sprva se mi je zdela številka 50 velika prelomni-
ca, kajti biti star petdeset v primerjavi s štirideset in 
še nekaj je velika razlika. Potem pa mi je petdesetica 
postajala vse bolj všeč, saj sem dobil občutek, da že 
sama govori o izkušnjah, ki sem jih pridobil na dose-
danji življenjski poti.

Podobno je tudi pri organizacijah. Tista, ki doživi 50. 
obletnico, ni kar tako, skozi pet desetletij je zagotovo 
morala tudi skozi težka in zahtevna obdobja delovanja 
in se boriti za svoj obstoj. Še posebej v gospodarstvu 
je to zelo prisotno, saj se ekonomija giblje v ciklih. Za 
obdobjem rasti pride kriza in za krizo se zgodi obrat 
navzgor. Ampak krizo je treba preživeti.

Ko sem pred tednom dni imel čast prisostvovati slo-
vesnosti v počastitev 50-letnice podjetja KLS Ljub-
no in ko sem poslušal direktorja Mirka Straška, kako 
čustveno je opisoval prehojeno pot ter izzive, katere 
je bilo treba premagati na tej poti, sem začutil veliko 
hvaležnost njemu in vsem poleg njega, da so ohrani-
li to podjetje, ko je bilo zelo hudo, in ga naredili tako 
odličnega, kot je danes.

KLS Ljubno danes ne odlikujejo samo vrhunski re-
zultati na področju njihove dejavnosti, ampak tudi iz-
jemno visoka raven družbene odgovornosti. Direktor 
Strašek poudarja: »Najprej moraš biti poslovno uspe-
šen, da si lahko potem družbeno odgovoren.« Je res, 
res pa je tudi, da številna poslovno uspešna podjetja 
niso družbeno odgovorna.

Po teoriji družbena odgovornost vključuje odnos 
do zaposlenih, odnos do okolja, odnos do skupnosti 
in odnos do kupcev, dobaviteljev in konkurentov. Vse 
to v KLS-u počnejo na način, ki izkazuje spoštovanje, 
in vse to so povezali v poslovno kulturo, ki jo dosle-
dno upoštevajo. 

Družbeno odgovoren odnos do zaposlenih prinaša 
večjo zvestobo, motivacijo in inovativnost, na drugi 
strani pa manj absentizma in fluktuacije. Odgovoren 
odnos do kupcev in dobaviteljev prinaša večjo lojal-
nost podjetju in priporočanje drugim. Odgovoren od-
nos do okolja pomeni razvoj po načelih trajnosti brez 
ogrožanja virov za prihodnje rodove. Z odgovornim 
odnosom do družbene skupnosti podjetje neguje vir 
novih kadrov in podpornih storitev, ki jih potrebuje za 
učinkovito delovanje.

Konec koncev družbena odgovornost pripomore k 
uspehu podjetja, zlasti dolgoročno. V zadnjih letih so 
namreč potrošniki vedno bolj pozorni na družbeno 
odgovornost podjetij. Časi, ko so družbeno odgovor-
nost predstavljala le sponzorstva in donacije, so mini-
li. Zdaj je čas za inovativne oblike sodelovanja z delež-
niki v lokalnem okolju, ki bodo delovali stimulativno 
tako na zaposlene kot na poslovne interese podjetja.
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ELEKTRIČNI SKIROJI VSE BOLJ PRILJUBLJENI, A TUDI NEVARNI

Veliko uporabnikov e-skirojev ne upošteva 
varnostnih pravil

Matjaž Sem, spec., policijski inšpektor 
specialist I, vodja Policijske postaje Mozirje:

»Uporaba e-skirojev je ena od alternativnih oblik 
trajnostne mobilnosti, katere cilj je zagotavljanje 
učinkovite dostopnosti, pri čemer je poudarek na 
omejevanju osebnega motornega prometa in porabe 
energije ter na spodbujanju trajnostnih potovalnih 
načinov. Pri tem pa ne gre zanemariti dejstva, da 
uporaba e-skirojev lahko hitro postane nevarna, 
sploh če uporabniki ne upoštevajo lastnosti skirojev, 
prometnih predpisov in če ne uporabljajo zaščitne 
opreme. Z večanjem priljubljenosti in uporabe 
e-skirojev, se žal veča tudi število nesreč in poškodb. 
Marca letos je v prometni nesreči na našem območju 
voznik e-skiroja umrl.

Dosedanje izkušnje kažejo, da v nesrečah z e-skiroji praviloma prihaja do hudih 
telesnih poškodb. Najpogostejše so poškodbe glave, sledijo zlomi okončin in 
ključnice ter udarnine. Marsikaj od naštetega se da preprečiti z varno uporabo 
e-skirojev in uporabo primerne čelade in ščitnikov. 

Na e-skiroju moramo biti na druge udeležence zelo pozorni. E-skiroji so zaradi 
električnega pogona tiha vozila, zato jih pešci običajno slišijo šele takrat, ko so že v 
njihovi neposredni bližini. Zato morajo biti vozniki e-skirojev med vožnjo toliko bolj 
pozorni na ravnanje in gibanje drugih udeležencev v cestnem prometu, predvsem 
najranljivejših, torej pešcev. 

Opozoriti velja tudi na nevarnost tatvin e-skirojev. Da bi preprečili tatvine teh ne 
ravno poceni prevoznih sredstev, lastnike opozarjamo na samozaščitno ravnanje, 
kot je parkiranje na za to namenjenih mestih, zaklepanje ipd.«

Električni skiroji postajajo vedno bolj 
priljubljena oblika mobilnosti ne samo 
v mestih ampak tudi v urbanih nase-
ljih na podeželju. Ponašajo se s številni-
mi prednostmi, dejstvo pa je, da so tudi 
zelo nevarni. Sorazmerno visoka hit-
rost, ki jo lahko razvijejo, namreč vodi 
do večje nestabilnosti, padci pri višjih 
hitrostih pa se pogosto končajo s hudi-
mi poškodbami. 

PRAVILA VOŽNJE E-SKIROJEV 
UZAKONJENA

Poleg električnih koles so e-skiroji 
pomemben del vala elektrifikacije, ki 
je zajel promet. Za njihovo priljublje-
nost je »krivo« tudi dejstvo, da so pri-
ročni za uporabo, z njimi ni težav s par-
kiranjem, hkrati pa nudijo obilo zabave. 
Ker se je uporaba e-skirojev hitro raz-
širila, je bilo to področje prometa lani 
v Sloveniji zakonsko urejeno. E-skiro-
ji so bili uvrščeni v kategorijo lahkih 
motornih vozil, a kot kažejo statistike, 
velik delež voznikov varnostnih pravil 
ne upošteva.

Zakon določa, da e-skiro do moči 250 
W brez sedeža ne potrebuje registraci-
je. Če skiroju dodamo sedež, je registra-
cija potrebna. V skladu s pravili mora-
jo uporabniki voziti po kolesarskih po-
vršinah ali ob skrajnem desnem robu 
vozišča ceste v naselju. V območjih za 
pešce morajo vožnjo primerno upoča-
sniti in ne smejo preseči največje hi-
trosti, s katero se gibljejo pešci. Ponoči 
se lahko vozijo le z lučmi in ustrezni-
mi odsevniki. 

NA E-SKIRO ŠELE PO DOPOLNJENEM 
12. LETU STAROSTI

Na e-skiroju je prepovedano prevaža-
ti druge osebe, izjema so za ta namen 
proizvedeni e-skiroji. E-skiroje smejo po 
določilih Zakona o voznikih voziti otroci 
od dopolnjenega 12. do 14. leta starosti, 
če imajo pri sebi kolesarsko izkaznico, 

in osebe, ki so starejše od 14 let. Voznik 
mora skrbeti tudi za nemoteno slušno 
in vidno zaznavanje. 

Statistike kažejo, da udeležba e-skiro-
jev v prometu hitro narašča, posledično 
se povečuje število nesreč in poškodb. 
Pri zaviranju, sploh pri višjih hitrostih, 
je e-skiro precej nestabilen, vozniki pa 
se tega očitno ne zavedajo dovolj. To je 
mogoče sklepati iz podatka, da v lan-
skem letu skoraj dve tretjini (63,2 odstot-
ka) voznikov e-skirojev, ki so bili ude-
leženi v prometnih nesrečah, ni upora-
bljalo zaščitne čelade. 

Od leta 2016 do konca 2021 se je število 
pacientov, obravnavanih zaradi padca s 
skirojem in e-skirojem, skoraj potrojilo. 
V lanskem letu je bilo obravnav že 565. 
Od 1. septembra 2019 do 12. aprila 2022 
so policisti zabeležili 193 prometnih ne-
sreč z udeležbo e-skirojev, v več kot 61 
odstotkih teh nesreč so bili povzročite-
lji vozniki sami. Letos do sredine aprila 
so bili vozniki e-skirojev udeleženi v 24 
prometnih nesrečah, od tega so bili v 16 
primerih povzročitelji. Poleg treh hudo 
in 13 lažje poškodovanih je bila letos za-
beležena tudi prva smrtna žrtev prome-
tne nesreče z e-skirojem pri nas. Zgodi-
la se je 1. marca na Ljubnem ob Savinji.

Tatiana Angioi
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50 LET PODJETJA KLS LJUBNO

Bogomir Strašek in njegova družina so sinonim za KLS
KLS Ljubno je podjetje, kjer so zapos-

leni sodelavci, kjer sta doma dobrodel-
nost in sponzorstvo in kjer je spoštova-
nje drugih na visokem nivoju. V podjetju 
cenijo zvestobo in lojalnost. Predvsem 
pa je KLS podjetje, kjer iz leta v leto do-
segajo vrhunske rezultate, kjer veliko 
vlagajo v napredek in si postavljajo še 
višje cilje za prihodnost. Ob praznova-
nju 50-letnice so v petek, 19. avgusta, v 
Kongresnem centru KLS, katerega uredi-
tev so izdatno financirali, pripravili sve-
čanost, dan kasneje pa so vse sodelavce 
z družinami povabili na zabavo v Vrbje.

OD KOVINARSTVA DO KLS
Zgodovina podjetja se je začela pisa-

ti leta 1972, ko je bil v okviru takratne-
ga podjetja Gradbenik na Ljubnem usta-
novljen kovinarski obrat. Takratno Kovi-
narstvo je nato šlo skozi burne čase, iz-
delovali so široko paleto izdelkov, v času 
osamosvojitve Slovenije pa so izgubi-
li skoraj vsa naročila, saj so bili skoraj v 
celoti vezani na jugoslovanski trg. V na 
videz brezupnem položaju je močna vo-
lja in vztrajnost enega moža preprečila, 
da bi podjetje propadlo, istočasno pa je 

postavila temelje za začetek nove zgod-
be, ki je danes zgodba o uspehu. Ta mož 
je bil direktor Bogomir Strašek.

ZAHVALA ZA TRUD IN LOJALNOST
V slavnostnem nagovoru je Strašek 

izrazil zahvalo vsem, ki delajo v podje-
tju ali za podjetje, še posebej pa sode-
lavcem in poslovnim partnerjem, ki so 
že dolga leta zvesti družbi. Priznanjem je 
Strašek kot osebno darilo dodal zlatnike 
in prejemnikom tako izrazil še posebno 
zahvalo za njihov trud pri rasti podjetja 
in njihovo lojalnost. Priznanja so iz rok 

glavnega direktorja Bogomirja Straška 
in izvršnih direktorjev Barbare Strašek 
Mirnik in Sama Mirnika prejeli sode-
lavci, ki so v družbi zaposleni 25, 30, 35 
in 40 let. Celotno delovno dobo je pod-
jetju zvesta Ivanka Zagožen. 

POSLOVNA KULTURA, KI SE 
OBRESTUJE

»V pretečenih 50 letih, ki so bila pol-
na težav, stisk in preizkušenj, smo izo-
blikovali svojo poslovno kulturo. Med-
sebojno spoštovanje, poštenost in eti-
ka, osebni bonton in maksimalna prip-
ravljenost ustreči odjemalcem so teme-
lji naše poslovne kulture, ki se nam je 
že obrestovala,« je med drugim povedal 
Strašek. Že več let se konstantno vzpe-
njajo po strmi poti napredka. Dan pra-
znovanja je bil srečen dan, dan počitka 
in čas kovanja načrtov za naprej. Stra-
šek je v nagovoru povzel tudi največje 
dosežke podjetja v zadnjih letih. 

PRISOTNI PO VSEM SVETU
Veliko razvojnih, tržnih in kad-

rovskih sprememb se je v KLS zgodi-
lo v zadnjih petih letih. Prostorske ši-
ritve, robotizacija, razvoj novih proi-

zvodov, vlaganje v kadre, vse to jih uvr-
šča v sam svetovni vrh. V zadnjih pe-
tih letih so brez zadolževanja investira-
li 50 milijonov evrov, prodajo pa razši-
rili na vsa pomembna svetovna tržišča, 
prisotni so tudi na Kitajskem in v Juž-
ni Ameriki. Izvozijo več kot 98 odstot-
kov proizvodov, od odjemalcev preje-
majo priznanja. Zadovoljstvo nad so-
delovanjem z družbo KLS in čestitke 
ob 50-letnici so preko video nagovo-
rov podali nekateri veliki kupci in po-
membni dobavitelji.

Glavni direktor Bogomir Strašek je 
v nagovoru povzel največje dosežke 

podjetja v zadnjih letih.

Vodstvo podjetja KLS Ljubno z nagrajenci

BOGOMIRJU STRAŠKU ČAŠA 
NESMRTNOSTI

Bogomir Strašek se je ob tej priložnos-
ti še posebej zahvalil za podporo ženi 
Faniki, zaradi katere lahko drugi člani 
družine posvečajo več časa delu v podje-
tju. Hčerki Barbara in Nataša sta v KLS že 

kar nekaj časa in nanju se lahko vedno 
in brezpogojno zanese. Zasluge Bogo-
mirja Straška za današnje uspehe pod-
jetja je nanizala njegova hčerka Barba-
ra in med drugim dejala, da je leta 1972 
na Ljubnem zasadil drevo, katerega ko-
renine so sedaj čvrsto vraščene v zem-
ljo, veje pa segajo proti nebu in soncu. 
Omenila je njegove vrline, zlasti pogum 
in vztrajnost. Zahvalila se mu je za nje-
govo delo in skrb, v imenu vseh sodelav-
cev pa mu je kot darilo ob jubileju izroči-
la »čašo nesmrtnosti«, ki jo je oblikoval 
Oskar Kogoj, izdelana pa je bila v Roga-
ški Slatini, od koder Strašek sicer izhaja. 

BOGAT KULTURNI PROGRAM
Slavnostni dogodek so s pevskimi 

nastopi obogatili sopranistka Mojca Kri-
žaj Bitenc in člani Okteta Žetev. Jernej 
Slapnik je v vlogi moderatorja razkril 
številne podrobnosti o prehojeni poti 
družbe KLS Ljubno in v povezovanje po-
sameznih točk vpletel ravno pravo mero 
duhovitosti, da je bil dogodek sproščen, 
a pri tem ni izgubil na svoji svečanosti.

Tekst in foto: Štefka Sem

Bogomir Strašek: »Medsebojno spošto-
vanje, poštenost in etika, osebni bonton in 
maksimalna pripravljenost ustreči odje-
malcem so temelji naše poslovne kulture.«
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KMETIJA TONK NAJ VESELJAKOVA KMETIJA LETA 2022 

Mladi kmetovalci vrnili spoštovanje doma pridelani hrani

Mladi kmetovalci nadaljujejo 
tradicijo mlekarstva, ki je na kmetiji 

Tonk stara že več kot pol stoletja. 

Kočnarjevi otroci so posneli zabaven video, ki je v samo nekaj dneh na 
Facebooku dosegel preko 12.000 ogledov.

Kmetija Kočnar, po domače Tonk iz 
Delc pri Bočni, je po izboru žirije in jav-
nosti letos osvojila naslov naj kmeti-
ja Radia Veseljak. Glavno nagrado, ki jo 
podarja podjetje Vitli Krpan, so osvojili 
s kar 42 odstotki glasov občinstva, ki je 
glasovalo na spletni strani omenjenega 
medija. Za kmetijo stojijo štirje nadobu-
dni družinski člani, ki so tudi zaslužni 
za ta laskavi naziv.
PREPRIČALI ŽIRIJO IN POSLUŠALCE

Ideja za sodelovanje v izboru naj kme-
tije Radia Veseljak je prišla s strani mla-
dih na kmetiji, predvsem najstarejše 
hčerke Neže. Skupaj z bratoma Matijo 
in Jakobom ter sestro Majo so pripra-
vili vse potrebno za sodelovanje v izbo-

ru, starša, babica in dedek pa so bili na 
koncu zgolj seznanjeni z veselo novico o 
odličnem dosežku, ki ga v resnici nihče 
od njih ni pričakoval. V izboru so namreč 
sodelovale precej bolj znane kmetije, a so 
Kočnarjevi prepričali tako žirijo, ki je iz-
brala tri finaliste, kot tudi radijske poslu-
šalce, da so največ glasov namenili njim. 
TRI GENERACIJE POD ISTO STREHO

Na kmetiji Tonk pod Menino plani-
no se že več kot petdeset let ukvarjajo z 
mlečno proizvodnjo. Danes tukaj živi-
jo in delajo tri generacije. Stara starša 
Alojz in Jožefa sta še vedno pomemb-
na podpora, glavni gonilni sili pa sta Ur-
ška, ki je bila rojena na domačiji, in Lo-
vrenc, ki se je na kmetijo priženil iz Mat-
kovega Kota. Štirje otroci so v dogajanje 

na domačiji vključeni že od malih nog. 
24-letna Neža, ki je v Ljubljani zaklju-
čila študij živilstva in prehrane, je tako 
kot starša zaposlena na kmetiji, njena 
odgovornost je predvsem sirarna, torej 
predelava mleka v izdelke z višjo doda-
no vrednostjo.

900 LITROV MLEKA NA DAN
Pri Tonkih imajo okoli 90 glav živi-

ne, od tega polovico krav molznic, dru-
go polovico predstavljajo telice za lastno 
obnovo črede. Na dan pridelajo približ-
no 900 litrov mleka. Večino ga prodajo 
domači zadrugi Dreta, vse več pa ga pro-
dajo neposredno javnim zavodom. Pred 
desetimi leti so sklenili prvi posel na šoli 
v Gornjem Gradu, danes ga dostavljajo 
v več kot dvajset različnih ustanov po 
Zgornji Savinjski dolini in v Ljubljani. 

NOVI PRODAJNI KANALI SE 
OBNESEJO

Vse pomembnejši vir prihodka kme-
tije so izdelki iz mleka, ki jih izdelujejo 

doma. Neža pove njihovo zgodbo. Pred 
nekaj leti, ko je nastopila kriza v mleč-
nem sektorju in je cena mleka strmogla-
vila, so bili primorani nekaj spremeni-
ti, če so želeli kot kmetija preživeti in 
še naprej obdelovati slovensko zemljo: 
»Starša sta se zavedala, da imamo ka-
kovostno mleko, ki ustreza najstrožjim 
kriterijem, in da stojimo za vzorčenji. 
Podala sta se v šole, ponudila mleko in 
bila pozitivno presenečena, saj so ga ot-
roci, tudi v mestih, lepo sprejeli. Poka-
zalo se je, da smo na pravi poti. Vedno 
znova iz tedna v teden, ko se vračamo 
v šolske kuhinje, pokažejo navdušenje 
in pohvalijo naše izdelke, predvsem pa 
so veseli, da jim tudi v mesto pripelje-
mo nekaj domačega.« 

ŠIROKA PALETA MLEČNIH 
IZDELKOV 

Kmalu se je pojavilo povpraševanje 
tudi po drugih izdelkih, zato so se od-
ločili, da še razširijo dejavnost. Danes 
delajo jogurte, skuto, pudinge, kremno 
maslo in sveže sire, izdelke pa poleg že 
omenjenim šolam dobavljajo nekaterim 
turističnim kmetijam in restavracijam v 
dolini, kupiti pa jih je mogoče tudi v av-
tomatih z domačimi izdelki. Razvili so 
blagovno znamko Tonkec. Najbolj zna-
ni in zaželeni so jogurti. Po njih še po-
sebej radi posegajo otroci, saj so polne-
ga okusa in prikupnega izgleda. 

OTROCI NAVDUŠENI NAD TONKCI
»Lepo je, ko smo na obhodu naših av-

tomatov in šol in za nami pritečejo ot-
roci ter kličejo Tonkec, Tonkec, Tonkec 
... Res smo veseli, ko se po naše izdel-
ke pripeljejo ljudje iz cele Slovenije in 
ko nam starši povedo, da njihovi otro-
ci gredo z veseljem stran od računalni-
kov, če jih »podkupijo« z izgovorom, da 
gredo na sprehod po Tonkce na avtomat. 
To so dogodki, ki štejejo v življenju! Ob-
čutek, da lahko prispevaš k vrnitvi spo-
štovanja do doma pridelane hrane,« po-
nosno pripoveduje Neža.

V KRATKEM POSEBNA ODDAJA 
O KMETIJI TONK

Kočnarjevi so seveda veseli, da so 
postali zmagovalci letošnjega izbora 
naj kmetije Radia Veseljak, predvsem 
pa so hvaležni, da so ljudje tako mno-
žično glasovali zanje, in se zahvaljujejo 
vsakemu glasovalcu posebej. Med fina-
liste se je uvrstila še ena kmetija iz naše 
doline, in sicer turistična kmetija Gradi-
šnik iz Matkovega kota. Ekipa Radia Ve-
seljak in TV Veseljak bo v kratkem obi-
skala kmetijo Tonk in o njih posnela po-
sebno oddajo.

Vesna Petkovšek, 
foto: arhiv kmetije Tonk

90 glav živine
imajo na kmetiji Tonk, od tega 
polovico krav molznic.
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AJPES

Odslej le elektronska prijava nezgode 
in poškodbe pri delu

Na portalu SPOT se s septembrom 
2022 uvaja elektronska prijava nezgo-
de in poškodbe pri delu. Dosedanji pa-
pirni obrazec ER-8 se ukinja, prijava bo 
možna le še prek portala SPOT.

V sredo, 31. avgusta, se izteče rok za 

predložitev letnih poročil družb, zave-
zanih k reviziji, preiskavi oziroma kon-
solidaciji za leto 2021, razen za zavezan-
ce s poslovnim letom, različnim od ko-
ledarskega, opominja agencija AJPES.

KF

OVČEREJSKO DRUŠTVO RADUHA

Poleg suše jim ovce napada še volk
Ovčerejsko društvo Raduha je na tu-

ristični kmetiji Loger v Savini pri Ljub-
nem ob Savinji organiziralo občni zbor 
članov. Predsednik društva Klemen Pe-
tek je kot najbolj perečo zadevo za nji-
hovo dejavnost v tem trenutku izposta-
vil problematiko zveri, saj jim je volk 
julija na Raduhi poklal okoli štirideset 
ovac. Kmetje so zaradi napadov drob-
nico morali umakniti s planine. 

ŽELIJO SI VEČ DRUŽENJA
Drobnica ima v Zgornji Savinjski doli-

ni domovinsko pravico. Ovčereja je bila 
v preteklosti pomembna kmetijska pa-
noga, tudi jezersko-solčavska ovca pri-
haja s tega območja. Letos v Ovčerej-
skem društvu Raduha, ki povezuje rej-
ce drobnice iz celotne Zgornje Savinjske 
doline, načrtujejo strokovno ekskurzi-
jo na Koroško, društvo pa je aktivno na 
različnih prireditvah in sodeluje z dru-
gimi društvi ter zvezo rejcev drobnice. 
Člani so na občnem zboru izpostavili, 
da pogrešajo druženje. 

TEŽAVE Z ZVERMI VSAKO LETO
Klemen Petek je poudaril, da je »se-

daj ključni izziv društva in rejcev, kako 
zagotoviti krmo za drobnico, vendar pa 
se je potrebno obenem nemudoma do-
govoriti z ustreznimi strokovnimi služ-
bami in doseči, da država izda odločbo 
za odstrel. Potrebno bo zmanjšati število 
zveri v Sloveniji. Dokler se bodo napadi 
vsako leto ponavljali v takšnem obsegu, 
nismo namreč nič rešili.«  

Težave z zvermi so se v zadnjem času 
iz južne Slovenije razširile tudi v druge 
predele države. Zaradi tega se opušča 
paša v planinah, saj postavljanje ograd 
tam ni mogoče. Če se bo takšno stanje 
nadaljevalo, torej če se na planini ne bo 
paslo, bo pokrajina prepuščena zaraš-
čanju. To se bo poznalo tudi pri turiz-
mu. Slovenija se promovira kot turistič-
na destinacija, a za turiste je zanimiva 
le obdelana krajina, ne pa grmovje, so 
prepričani rejci.

POHVALA VSEM, KI VZTRAJAJO V 
TEJ DEJAVNOSTI

Od predstavnikov lokalnih oblasti se 
je srečanja udeležila solčavska županja 
Katarina Prelesnik. V Solčavi je ovče-
reja najbolj prisotna in tudi pomemb-
na kmetijska panoga: »Najprej bi rada 
pohvalila vse, ki se kljub težkim časom 
še vedno trudite s to dejavnostjo. Iz po-
ročil je razvidno, da dobro delate, kljub 
temu, da je pandemija imela negativen 
vpliv tudi na tem področju.« 

POTREBNO TRDNEJŠE 
POVEZOVANJE 

Prelesnikova je še povedala, da ve-
likokrat slišimo besede o sobivanju z 
zvermi, a na podeželju to ne gre: »Če 
bodo rejci zaradi zveri živino morali 
umakniti v hleve, se bodo zveri pribli-
žale naseljem, torej človeku, kar pa ne 
smemo dopustiti.« Zato je prepričana, 
da bo morala vlada bolj prisluhniti kme-
tom, obenem pa predlaga, da se kmetje 
bolj povežejo in ne delujejo vsak zase, 
saj imajo govedorejci in rejci drobnice 
skupne izzive in interese. »S podporo lo-
kalne skupnosti verjamem, da nam bo 
uspelo,« je optimistično zaključila župa-
nja, ki si ne predstavlja, da bi planine ne 

bile popasene, saj bi to bistveno spre-
menilo naravno krajino. 

STRATEŠKI NAČRT SKUPNE 
KMETIJSKE POLITIKE REJCEM 

NENAKLONJEN
Smo v času sprejemanja strateške-

ga načrta skupne kmetijske politike za 
obdobje 2023-2027, je opozoril Roman 
Savšek, predsednik Zveze društev rej-
cev drobnice Slovenije, in v nadaljeva-
nju opisal pomen strategije za rejce drob-
nice. Dejal je, da hribovskim kmetom in 

rejcem drobnice strateški načrt ni naklo-
njen, saj izgubljajo na področju proizvo-
dno vezanih plačil in tudi na drugih pod-
ročjih: »Za ekološke kmete predlog načr-
ta predvideva štiri skupine podpor, ki so 
odvisne od obtežbe. Ukinjajo se plačilne 
pravice, uvaja se enotno plačilo na hek-
tar. To je kolikor toliko ugodno za rejce 
drobnice, saj smo imeli plačilne pravi-
ce zelo nizke. Trudimo se, da bi količnik 
preračuna drobnice v število glav velike 
živine, s kratico GVŽ, spremenili, saj se 
dogajajo anomalije, ko včasih, pri bolj 
intenzivnih pasmah, za en GVŽ krmimo 
tudi do dvajset živali. Pri drobnici se na-
mreč za razliko od drugih živali upošte-
vajo samo odrasle živali, mladiči pa ne.« 

VHODNE SUROVINE DRAŽJE 
DO 300 ODSTOTKOV

Na občnem zboru so izpostavili še, da 
so se v dobrem letu vhodne surovine, 
torej žita za pitanje jagnjet, podražile za 
250 do 300 odstotkov. Rejce pesti suša, 
ki posledično draži tudi voluminozno 
krmo. »Doma je ne bomo pridelali do-
volj, saj smo imeli samo en odkos, dru-
gega vira pa praktično ni. Tako krme na 
tržišču praktično ni oziroma je stoodsto-
tno dražja kot lani,« je zaključil Savšek. 
Ovčerejci so izrazili skrb, da če se bo reja 
drobnice ukinjala, bodo pašne površine 
izgubljene za vse čase. 

Vesna Petkovšek

Ovčerejci so izrazili skrb, da če se bo reja drobnice ukinjala, bodo pašne 
površine izgubljene za vse čase. (Foto: Vesna Petkovšek)
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Spletna prodaja blaga je izjemna pri-
ložnost, tako za velike kakor tudi za 
mikro in majhne organizacije. Prodaja 
preko spleta še vedno narašča, z njo pa 
tudi nadzor. Vse podjetnike, ki se ukvar-
jate s prodajo preko spleta, vabimo na 
brezplačno podjetniško delavnico, na 
kateri  boste spoznali davčno ureditev 
ter posebnosti in pasti pri prodaji blaga 
na daljavo končnim uporabnikom. Do-
taknili se bomo tudi posebnosti plat-
forme Amazon. Več o programu si lah-
ko preberete na spletni strani Razvojne 
agencije SAŠA.

Vabilo na brezplačno spletno podjetniško delavnico

RAZVOJNA AGENCIJA SAŠA, SPOT SVETOVANJE SAVINJSKE REGIJE

DDV pravila, ki jih mora poznati spletni trgovec

Predavala bo Mojca Müller - preiz-
kušena davčnica, ki spada med aktiv-
ne člane sekcije Preizkušenih davčni-
kov pri Slovenskem inštitutu za revizijo. 

Kdaj? V torek, 30. 8. 2022, ob 13.00.
Kje? Zoom platforma.
Udeležba na usposabljanju je brezplačna.
Obvezna je prijava do ponedeljka, 
29. 8. 2022, do 12.00 na ana.marincic@
ra-sasa.si. 

Več informacij na 051 493 330, 
Ana Marinčič.Mojca Müller, davčnica
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KULINARIČNA DELAVNICA V SAVINI 

Prekrivanje 
okusa jagnjetine 
z začimbami je 

stvar preteklosti
LAS Zgornje Savinjske in Šaleške 

doline je v sodelovanju z Ovčerejskim 
društvom Raduha na turistični kmeti-
ji Loger v Savini organiziral kulinarič-
no delavnico, ki jo je vodil Jože Zalar, 
predavatelj Višje strokovne šole za go-
stinstvo, velnes in turizem Bled. Glavna 
tema delavnice je bila razsek in konfek-
cioniranje mesa drobnice ter kulinarič-
na priprava izdelkov. Delavnici je sledi-
la degustacija. 

AKTIVNOSTI V PROJEKTU 
IZ DROBNICE

Delavnica je bila del aktivnosti v sklo-
pu projekta Iz drobnice, pri katerem so-
delujejo štiri slovenske lokalne akcijske 
skupine (LAS) in ena iz sosednje Avstri-
je. Vsak LAS ima na svojem območju 
lokalne partnerje, ki sodelujejo v pro-
jektu. LAS Zgornje Savinjske in Šaleške 
doline sodeluje z ekološkima kmetija-
ma Matk iz Solčave in Petek iz Gornje-
ga Gradu, kjer bodo iz tega naslova iz-
vedli določene investicije. V okviru pro-
jekta bodo izvedli tudi ekskurzijo v Po-
sočje z namenom izmenjave dobrih pra-
ks pri vzreji drobnice in organizirali fe-
stival Bicka v Solčavi. 

DOVOLJ STA SOL IN POPER
Na delavnici je Jože Zalar, kulinarič-

ni specialist na področju drobnice in ja-
gnjetine, iz jagenjčka pripravil nabodala 
in pečenice. Spekel je tudi izdelke iz dro-
bovine. Udeležencem kulinarične delav-
nice je svetoval, naj ne prekrivajo okusa 
jagnjetine s številnimi začimbami: »Ja-
gnjetino jemo zaradi jagnjetine, zato že-
limo ohraniti njen pristni okus. Prekri-
vanje okusa z močnimi začimbami je 
stvar preteklosti. Dovolj sta sol in poper. 
Prav tako je treba paziti, da mesa pre-
več ne prepečemo, ostane naj sočno.« 

ZA KONEC DEGUSTACIJA 
IN DRUŽENJE

V nadaljevanju poletnega popoldne-
va so udeleženci delavnice, med njimi 
so bili tako rejci drobnice kot drugi obi-
skovalci, uživali ob degustaciji priprav-
ljenih jedi in v druženju, saj je bila to 
odlična priložnost za pogovor in izme-
njavo informacij po dolgem premoru za-
radi epidemije.

Vesna Petkovšek

PIŠEK - VITLI KRPAN

S štipendijami do vzajemnega 
odnosa z mladim kadrom 

Podjetje Pišek - Vitli Krpan je za šol-
sko oziroma študijsko leto 2022/2023 
podelilo enajst štipendij. »Mlade že-
limo spodbujati pri skupno zastavlje-
nih ciljih in izobraževati bodoči kader, 
zato je podjetje stopilo na to pot in le-
tos sprejelo štipendijsko politiko,« pra-
vijo v podjetju, ki domuje v Šmarju pri 
Jelšah.

ŠTIPENDIRANJE PRIPOMORE K 
STABILNOSTI IN RAZVOJU PODJETJA

Kombinacija teoretičnega znanja in 
praktičnih izkušenj je dobra popotnica 
za mlad kader za uspešno in čimprejšnjo 
vključitev v delovno okolje. V podjetju 
Pišek - Vitli Krpan se zavedajo, da izo-
braževanje kadra in vzajemen odnos, ki 
ga ima štipenditor s štipendistom, dol-
goročno pripomore k stabilnosti in ra-
zvoju podjetja.  

DODATNO USPOSABLJANJE OB 
SPREMLJAVI MENTORJEV

Po pregledu prejetih vlog so izbrali 11 
kandidatov z nadpovprečnimi ocenami 
in podelili tri štipendije za inženirja stroj-
ništva, šest za strojnega tehnika in dve za 
tehnika mehatronike. Mladi bodo ime-
li možnost v času šolanja in po konča-
nem izobraževanju ob spremljavi men-
torja delati z visokotehnološko opremo 

in visoko strokovno usposobljenim ka-
drom ter tako pridobivati dodatna zna-
nja. Štipendije so zasnovane stimulativ-
no in so odvisne od ravni izobraževanja, 
letnika šolanja ter povprečja ocen. 

Franci Kotnik

UPI LJUDSKA UNIVERZA ŽALEC

Želite pridobiti nov poklic?
Za vse tiste, ki imate nedokončano iz-

obrazbo ali si želite pridobiti nov poklic, 
je UPI Žalec zagotovo dobra izbira. Or-
ganizacija za izobraževanje odraslih vas 
tudi v novem šolskem letu 2022/2023 
vabi v svoje srednješolske programe: 
oblikovalec kovin – orodjar, elektrikar, 
strojni tehnik, elektrotehnik, ekonom-
ski tehnik, maturitetni tečaj, ekonom-
ska gimnazija ter programa predšolska 
vzgoja in tehnik računalništva. 

INDIVIDUALNI ORGANIZACIJSKI 
MODEL

Izvajamo individualni organizacijski 
model izrednega izobraževanja, kar po-
meni, da z vsakim udeležencem posebej 
izdelamo osebni izobraževalni načrt, v 
njem pa opredelimo obveznosti in na-
čine za najboljše doseganje zastavlje-
nih ciljev. Omogočamo hitrejše napre-
dovanje in priznavanje predhodno pri-
dobljenih znanj. 

UGODNI POGOJI
Ponujamo ugodne plačilne pogoje in 

popuste, več izpitnih rokov ter gradiva, 
katerih cena je vključena v šolnino. Pri 
nas boste pridobivali znanje v prijetnem 
in sodobnem učnem okolju (možnost 
kombiniranega učenja), pri tem pa vas 
bodo spremljali odlični predavatelji ter 
naši svetovalci v izobraževanju odraslih.

Z NAMI KREPITE JEZIKOVNE IN 
DRUGE SPRETNOSTI

Vsem, ki želite okrepiti svoje jezikovne 
spretnosti, sporočamo, da je sedaj pravi 
čas za vpis. Z nami se lahko učite angle-
ščine, nemščine, italijanščine, ruščine 
ali španščine. Organiziramo tudi tečaje 
slovenskega jezika, izpit iz slovenščine 
na vstopni in osnovni ravni ter izpite 
iz tujih jezikov za odrasle. Jeseni razpi-
sujemo še priprave na nacionalno po-
klicno kvalifikacijo socialni oskrbova-
lec na domu, tečaj slepega desetprstne-
ga tipkanja, glasbeno šolo za odrasle, 
vodeno meditacijo za začetnike, vad-
bo aerobike in vadbo za fit hrbtenico. 

PR

V vodstvu družbe se zavedajo, 
da vlaganje v kadre pripomore k 
stabilnosti in razvoju podjetja.

(Foto: arhiv podjetja)
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Zlato plaketo Občine Luče je prejel 
Oktet Žetev, ki deluje od leta 2010. Pre-
pevajo umetne, ljudske in zabavne pe-
smi, celoten njihov repertoar pa je na vi-
soki ravni. Leta 2015 so posneli zgoščen-
ko Pesem v srcu, leta 2021 pa videospot 
Samo milijon nas je, ki je tudi odlična 
promocija domače občine. Leta 2014 so 
v Lučah pripravili dobrodelni koncert, 
iz katerega se je rodila Kresna noč, ki je 
bila letos na predvečer državnega pra-
znika že šesta zapovrstjo. 

Priznanja Občine Luče so prejeli:
Vozniki iz občine Luče v projek-

tu Prostofer, ki povezuje starejše ose-
be, ki potrebujejo storitev in ne zmore-
jo uporabljati javnega prevoza, s starej-
šimi aktivnimi vozniki, ki radi prisko-
čijo na pomoč. 

Jožica Bezovnik je od leta 1974 aktivna 
v Turističnem društvu Luče in njegovih 
organih ter pri uresničevanju številnih 
projektov v prid kraja. Še posebno po-
hvalo si zasluži za delovanje pri pripra-
vi in izvedbi osrednje občinske priredi-
tve Lučki dan.

Marija Krivec je predsednica Društva 
upokojencev Luče in koordinatorka pro-
jekta Starejši za starejše. S sodelavci se 

trudi za pomoč starejšim in jim omogo-
ča višjo kakovost življenja na domu. Po-
leg tega se zavzema za ohranjanje sta-
rih običajev. 

Timotej Rosc se je že v otroštvu nav-
duševal nad umetnostjo in pripravil več 
modnih revij. Lani je končal študij na 
Akademiji za likovno umetnost in obli-
kovanje v Ljubljani, smer steklo in ke-
ramika, in za diplomo prejel študentsko 
Prešernovo nagrado. 

Anton Dežman oživlja stavbno tradi-
cijo kraja in doline. Je mojster pokriva-
nja objektov s skodlami. S svojim zna-
njem je sodeloval pri izdelavi avten-
tične etno vasice v Lučah, v poseben 
ponos pa mu je kapelica na Loki pod 
Raduho. 

Anton Breznik je predan delu na kme-
tiji in vsakodnevnemu prevozu mleka, 
ne glede na vremenske razmere. Letos 
mineva že 50 let, odkar je prvič peljal 
mleko izpod Raduhe v Luče. 

Županove petice za odličen uspeh 
v vseh letih šolanja so prejeli učenci 
Osnovne šole Blaža Arniča Luče: Ajda 
Kopušar, Gašper Robnik, Sara Robnik, 
Matevž Šumet, Tia Voler, Ana Zamer-
nik in Tilen Žagar.

SLOVESNOST V POČASTITEV PRAZNIKA OBČINE LUČE

Občina, ki zna omejene danosti obrniti v priložnosti 

Priznanja posameznikom in skupinam, ki so pomembno prispevali v dobrobit 
kraja, sta podelila župan Ciril Rosc (desno) in podžupan Marko Kladnik (levo). 

(Foto: Barbara Rozoničnik)

Na proslavi ob občinskem prazniku 
v Lučah sta župan Ciril Rosc in podžu-
pan Marko Kladnik posameznikom in 
skupinam za viden doprinos k skup-
nosti podelila občinska priznanja, naj-
uspešnejši devetošolci so prejeli župa-
nove petice, najvišje društveno prizna-
nje, zlata plaketa Občine Luče, pa je šla 
v roke pevcev Okteta Žetev. Za program 
so poskrbeli člani Kulturnega društva 
Tone Mlačnik, za vezno besedo pa Ana 
Strmčnik in Aljaž Pančur.

INVESTICIJE V CESTNO 
INFRASTRUKTURO

V slavnostnem govoru je župan orisal 
dosežke v zadnjem obdobju in izposta-
vil številne projekte, na katere so lah-
ko občani upravičeno ponosni. Ceste z 
asfaltno prevleko so dosegle že skoraj 
vse domačije, tudi tiste v najbolj odroč-
nih zaselkih, končana je obsežna rekon-
strukcija državne ceste skozi Podvolov-
ljek, plod dobrega sodelovanja s sose-
dnjo kamniško občino pa je nova cesta 
do parkirišča pod Veliko Planino. 

ZA AKTIVNO PREŽIVLJANJE 
PROSTEGA ČASA

Na sotočju Savinje in Lučnice je do-
mačinom in obiskovalcem na voljo zu-
nanji fitnes center, kmalu se mu bodo 

pridružile še fitnes naprave na galeri-
ji športne dvorane. Sledila bo obnova 
pešpoti proti Solčavi skozi Erjavčevo 
jamo, pri gradnji planinske koče na Ko-
rošici pa bodo od projektiranja do izgra-
dnje poskušali na ključna vprašanja od-
govoriti v čim širšem krogu zainteresi-
ranih krajanov. 

V TAJČMANOVI HIŠI 
BO MUZEJ

Etno vas je dopolnjena s staro vaško 
gostilno in kapelo. Po nedavno pridob-
ljenem lastništvu Tajčmanove hiše bodo 
pričeli s prenovo spomeniško zaščite-
nega objekta kulturne dediščine v sta-
rem vaškem jedru. V njem bodo uredili 

muzej z zbirkami o planinstvu, ljudskem 
petju, izseljenstvu in Lučanih, ki so s 
svojim delom pomembno prispevali k 
prepoznavnosti kraja. 

V PRIČAKOVANJU ZAČETKA 
GRADNJE OBVOZNICE

Rosc je izrazil upanje, da bodo kmalu 
dočakali začetek gradnje obvoznice, ki 
bo, po njegovih besedah, poleg razbre-
menitve prometa in večje poplavne var-
nosti prinesla številne priložnosti za ra-
zvoj kraja: »Z uspešnimi projekti v zad-
njemu času smo tudi v Lučah dokazali, 
da smo lahko primer majhne občine, ki 
zna svoje omejene danosti preobrniti v 
razvojne priložnosti in se razvijati celo-
vito ter kakovostno.«

GNEZDO SREDI GORA ZA POČITEK 
IN UŽITEK

V Lučah so ponosni tudi na članstvo v 
klubu gorniških vasi, s strani Turistične 
zveze Slovenije so bili izbrani za drugi 
najlepši kraj v kategoriji izletniških kra-
jev, pristopili so k Zeleni shemi sloven-
skega turizma, ki pod krovno znamko 
Slovenia Green združuje prizadevanja 
za trajnostni razvoj turizma v Sloveniji. 
Precej pozornosti javnosti so poželi tudi 
s projektom Compile kot prva občina z 
energetsko samooskrbno skupnostjo v 
Sloveniji.

Barbara Rozoničnik
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Etno vas bogatejša za kapelo svete Korone

Po uvodnem nagovoru župana Cirila Rosca je novo kapelo blagoslovil župnik 
Viki Košec. (Foto: Barbara Rozoničnik)

V Lučah so v sklopu praznovanja ob-
činskega praznika devetim hišicam v 
Etno vasi dodali še kapelo. Po uvodnem 
nagovoru župana Cirila Rosca jo je bla-
goslovil župnik Viki Košec, posvečena 
pa je - edina v Sloveniji - sv. Koroni, za-
vetnici pred epidemijami oziroma kuž-
nimi boleznimi. 

SV. KORONA MANJ ZNANA 
SVETNICA IN MUČENKA

Letos so v Lučah vasi starih pokli-
cev na obrežju Savinje že dodali va-
ško gostilno, muzej na prostem pa so 
zaokrožili s postavitvijo kapele. Ta je 
posvečena pri nas manj znani svetni-
ci in mučenki iz 2. oziroma 3. stole-
tja, sv. Koroni, ki je priprošnjica zoper 
kužne bolezni in epidemije, kar je v 
današnjem času še kako aktualno. Ol-
tar kapele predstavlja ohranjeno pro-
čelje nekdanjega božjega groba iz luč-
ke farne cerkve, oltarna slika svetnice 
pa je delo slikarja Jožeta Kramberger-
ja iz Mozirja. 

REŠITEV PRED POZABO
»V naključnem pogovoru z navdu-

šencem nad narodopisno dediščino Jo-
žetom Kakerjem se je porodila ideja, da 
iz starega lesa v čimbolj avtentičnem 
stilu postavimo hišice in v njih prika-
žemo stare poklice ter ohranjene pred-
mete, orodja in naprave in jih tako re-
šimo pred propadom in pozabo,« je ob 

tej priložnosti začetke vasice opisal žu-
pan Rosc. Zbirka prikazuje način življe-
nja v času 19. in v prvi polovici 20. sto-
letja, predstavljene pa so lesarska (tiš-
lerska), čevljarska (šošterska), krojaška 
(žniderska) in kovaška delavnica, mlin, 
stara lekarna, kmečka hiša in črna ku-
hinja, od nedavnega pa tudi pomemb-
na atributa skoraj vsake skupnosti - go-
stilna in kapela.

LUČE NEKOČ
Vodeni ogledi vasice potekajo po 

vnaprej določenem urniku, ko Ana 
Kaker, etnologinja in kulturna antro-
pologinja, predvsem pa navdušenka 
nad domačim krajem in starimi zgod-
bami, obiskovalce z razlago popelje od 
hišice do hišice. Etno vas dopolnjuje-
jo razstava Luče v dokumentih Zgo-
dovinskega arhiva Celje in gozdarska 
koča (vlcerska bajta) ter skorjevka, ki 
ponazarjata bogato tradicijo gozdar-
stva v Lučah.

Barbara Rozoničnik

KULTURNO-UMETNIŠKO DRUŠTVO TONE MLAČNIK LUČE

Zimski večer v kmečki hiši

Otroci so se stiskali ob peči in si krajšali večer z branjem in poslušanjem 
pripovedk. (Foto: RŠ)

Kulturno-umetniško društvo Tone 
Mlačnik je v sklopu 52. Lučkega dne 
pripravilo dogodek, ki je obiskovalce 
popeljal po časovnem traku več dese-
tletij nazaj in prikazal, kako je družina 
nekdaj preživljala dolge zimske večere. 

DOGAJANJE OB SVETLOBI SVEČE 
V kmečki hiši je svetila le sveča ali br-

livka. Ob peči so se stiskali otroci in si 
krajšali večer z branjem, poslušanjem 
pripovedk ali družabnimi igrami. Moš-
ki so popravljali koše in orodje. Ženske 
so pletle nogavice in jopice, zakrpale 
kakšne hlače ali prišile gumb, krtačile 
in predle volno. Ob tem so kakšno za-
peli in si pripovedovali zgodbe.

Podobo zimskega večera v preteklo-
sti so obogatili ljudski pevci s petjem na 
»treko ali štrto«. Zapele so tudi žene, ot-
roci pa so dodali družabno igro Gnilo jaj-
ce in ples Mat so rekli žakle šivat. Obi-
skovalci so lahko prisluhnili tudi har-
monikarjema in citrarki. 

RŠ
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100 LET MARIJE KRAMAR Z LJUBNEGA OB SAVINJI

Delo na prostem ji je dalo dobro zdravje in spomin

Marija Kramar je bila zelo vesela obiska predstavnikov lokalne skupnosti. 

Marija Kramar z Ljubnega ob Savi-
nji je 12. avgusta praznovala 100. rojstni 
dan. Še vedno čila, zgovorna in dobro-
voljna gospa je ob častitljivem jubileju 
prejela veliko čestitk, sosedje so jo ve-
čer pred rojstnim dnevom presenetili s 
postavitvijo mlaja, na praznični dan pa 
so jo kot najstarejšo krajanko obiskali 
tudi predstavniki društva upokojencev 
in podžupan Stanko Rihter. 

NAJSTAREJŠA LJUBENKA 
PRESENETILA OBISKOVALCE

Šopek rdečih vrtnic iz rok podžupana 
je Kramarjevo zelo razveselil. V imenu 
društva upokojencev so jo obdarili in ji 
voščili še na mnoga zdrava leta predse-
dnik Jože Vodušek in člana Franjo Melavc 
ter Minka Grčar, ki je slavljenki prebrala 
čudovito voščilo. Kramarjeva je presene-
tila vse obiskovalce, saj se je vseh spom-
nila, čeprav nekaterih ni videla že leta.

Življenje 100-letnice ni bilo vedno 
lahko. Kot nezakonska hči je z mamo 
živela na različnih koncih. Že v ranem 
otroštvu je morala poprijeti za delo, kjer-
koli je bila. Bila je pastirica, čuvala je ot-
roke, nekoliko večja je dobila delo na 
njivi. Ko je spoznala Konstancija, sta se 
poročila in začela zidati hišo v Zaljubni-
ci. Mož je bil zidar, poleg službe na Grad-
beniku je zidal za individualne naročni-
ke in svojo hišo. Marija je hodila »v ta-
verh«, pomagala je pri delu na njivah na 
okoliških kmetijah. Po določenem času 
je dobila svoj kos njive, kjer je lahko pri-
delala kaj za svojo družino. 

LUČE

Po napornem delu čas za druženje in pesem

Lučki upokojenci so z obujanjem 
starega običaja petja po vasi tudi letos 
popestrili program tradicionalnega 
Lučkega dne. (Foto: arhiv društva)

Z obujanjem starega običaja petja po 
vasi so člani Društva upokojencev Luče 
vstopili v dogajanje 52. Lučkega dne. Za-
peli so v spomin na čase, ko so se do-
mačini po napornem delu zbrali po za-
selkih in sprostitev ter razvedrilo našli 
v druženju in ljudski pesmi. 

Upokojenci so se s pesmijo svojih 
prednikov sprehodili skozi vas, vmes so 
se jim spontano pridružili krajani in z 
njimi kakšno zapeli ter jih pogostili. Čla-
ni društva se tudi sicer trudijo za ohra-
njanje starih običajev, kar že leta vple-
tajo v dogajanje tradicionalnega krajev-
nega praznika.

Barbara Rozoničnik

Mama dveh otrok, Marka in Branka, je 
bila najsrečnejša pri delu na njivi. Časi, 
ki niso bili lahki, so jo izučili, da je tre-
ba izkoristiti vsak kos zemlje in doma 
pridelati kar največ. Kot danes, ko sa-
mooskrba spet postaja vedno bolj po-
membna. Prepričana je, da je delo na 
prostem tisto, zaradi katerega je še ved-
no čila in zdrava, prav tako ji dobro slu-
ži spomin. Rada se spominja starih ča-
sov, težava pa je v tem, da nima več sko-
raj nobene prijateljice iz svoje mladosti. 
Vse je namreč preživela.

HVALEŽNA ZA OSKRBO 
IN POMOČ DOMAČIH

Zadnja leta jo razveseljujeta pra- 

vnukinji, ki radi prideta k njej v nje-
no stanovanje v spodnjem delu hiše. 
V hiši živi s sinom Markom, njegovo 
ženo Marijo in vnukom Rokom z dru-
žino. Hodi s pomočjo hojce in se vsak 
dan sprehodi okrog hiše. Vso pomoč, 
ki jo potrebuje, ima doma, saj druži-
na zanjo lepo skrbi. Spremembe, ki so 
v času njenega življenja res velike, jo 
včasih spravijo v slabo voljo, vendar 
se z njimi uspešno sooča. Hvaležna je, 
da ji tako dobro služi zdravje in da ima 
v starosti vse, kar potrebuje. Kajti pred 
stotimi leti, ko se je rodila, so bili časi 
čisto drugačni.

Tekst in foto: Štefka Sem
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Zgodovina in narodopisje

Organizator slovenskega planinstva 
Johannes Frischauf (1837–1924)

Znano je, da so izjemni posamezniki 
lahko znani ali zaslužni v svetovnem 
merilu, lahko v lastni državi ali pa na še 
manjšem zemljepisnem območju. Tudi to 
pa ne velja kar nasploh: eni so znameniti 
kot besedni, drugi kot glasbeni ustvarjalci 
ali poustvarjalci, spet tretji kot športniki 
(in tudi med njimi svetovna slava ni 
kar splošna: z nogometom še nekako 
gre, medtem ko za alpsko smučanje v 
Afriki ni kakega posebnega zanimanja, 
pravoverne skupine pa ne podpirajo 
recimo ženske odbojke na mivki).

Nekateri slovenski raziskovalci so bili 
uspešni širše, recimo v slovanskem svetu 
(slavist, kakršen je bil Fran Miklošič), 
lahko recimo kot fiziki ali matematiki 
v svetovnem ali evropskem (na primer 
Jožef Štefan ali Jurij Vega) ali pa kot 
raziskovalci v narodnem merilu (Janez 
Vajkard Valvasor kot predstavljalec in 
izjemni opisovalec Kranjske). Le redki 
pa so bili tujci, ki so prišli ali prihajali 
na Slovensko in so si tu s prizadevnim 
delom prislužili trajnejši spomin. Eden 
od njih je bil v prejšnjih tukajšnjih 
objavah predstavljeni Baltazar Hacquet, 
ni pa edini.

Težko je začrtati dejavnosti razi-
skovalca, planinca in človekoljuba, ki 
se je razdajal na tako različnih področjih. 
Johannes Frischauf [izg. johánes 
fríšavf] se je rodil leta 1837 na Dunaju. 
Tu je študiral matematiko, fiziko in 
astronomijo, leta 1861 je doktoriral 
in 1866 postal učitelj na univerzi v 
Gradcu, kjer je nadaljeval poklicno 
pot. V letih 1864–1919 je objavil mnoge 
strokovne prispevke, razprave in knjige 
iz astronomije, matematike, geometrije 
in kartografije. 

Od leta 1868 je sistematično 
proučeval planine v Sloveniji in Črni 
gori ter na Hrvaškem in tega leta je 
bil tudi prvič v Kamniško-Savinjskih 
Alpah. Leta 1874 je ustanovil društvo, 
ki naj bi postavljalo koče in skrbelo za 
izgradnjo ceste od Ljubnega ob Savinji 
do Logarske doline, poiskal in markiral 
je gorske poti in prvi določil višino 
nekaterih tukajšnjih vrhov, kar je bila 
v tem času zahtevna naloga. Leta 1876 
je z nemajhnimi osebnimi žrtvami 

postavil tri koče, in sicer na Korošici in 
na Okrešlju (ta se od leta 1908 po njem 
imenuje Frischaufov dom) in nad Suhim 
dolom na Kranjskem (blizu sedanje 
Zoisove koče), ki pa ne stoji več. 

V naslednjih letih je prišlo do razcveta 
planinskih dejavnosti, ki so omogočile 
obiskovanje gor: nadelati je bilo treba 
poti, jih markirati, postaviti koče, jih 
oskrbovati, skrbeti za popravila in za 
propagando. V gorskem svetu se je s 
tem začel razvoj turizma, in predvsem 
zaradi Frischaufovega prizadevanja 
je planinstvo pri nas lahko postalo 
množično. Za »očeta turizma v Zgornji 
Savinjski dolini« velja France Štiftar 
iz Podolševe, ki je v Gradcu (od leta 
1871 dalje, ko je tu študiral) trajno 
zainteresiral Frischaufa za Savinjske in 
Kamniške planine. 

Ob spremembah v družbi, ki ni bila več 
samo kmečka, so novi sloji prebivalstva 
(uradniki, dijaki in študenti, delavstvo, 
tudi duhovščina) imeli čas in voljo, da 
so se odpravljali na izlete v gore. Najbolj 
zagreti med njimi so si prizadevali 
tudi za slovenstvo gor v svoji bližini, 
saj na drugi strani, pri samo nemško 
govorečih, ni bilo mogoče računati, 
da bodo planinske poti označevali po 
slovensko in da se bo v njihovih kočah 
smelo govoriti v našem jeziku, ki ga 
niso marali. Narodni boj je bil oster in 
Frischauf je bil v tem, nemirnem času 
srčno na slovenski strani.

O slovenskih gorah, in to predvsem 
teh v vzhodnih Alpah, je pisal večinoma 
v nemščini, pa tudi v slovenskem 
planinskem tisku, ki se je v tem času 
z njegovo pomočjo prav tako že razvil 
in razširil. Leta 1874 je v nemščini izdal 
drugo izdajo knjige Gorski vodnik po 
Štajerskem, Koroškem in Kranjskem 
ter mejni deli Avstrije, Salzburške in 
Tirolske – ta izdaja je bila povsem 
predelana in je zajela še Istro, Hrvaško, 
Dalmacijo in Črno goro. Frischaufova 
knjiga Savinjske Alpe (v nemščini 
Sannthaler Alpen) je izšla leta 1877. 
Obe sta z natančnimi opisi poti in 
tudi doživetij postavili standarde, ki 
so jih poznejši, slovensko pišoči pri 
opisih gorskih poti morali upoštevati, 
s Frischaufom pa smo dobili priložen 
tudi dober zemljevid osrednjega dela 
Kamniško-Savinjskih Alp. Slovensko 
planinsko društvo ga je leta 1893 
imenovalo za častnega člana, bil pa je 
tudi častni član Hrvaškega planinskega 
društva. Umrl je 7. januarja 1924 v 
Gradcu.

Med nemško čutečimi v Avstriji je 
bil nepriljubljen, saj mu niso odpustili 
odpadništva: izjemno pogumen je bil s 
prizadevanjem – če upoštevamo naše 
kraje – za slovenski značaj gorskega 
področja, ki ga je poznal tako dobro in 
za katero je postoril toliko, kot v tistem 
času Slovenci niso. Njegova pobuda je 
privlačila in spodbujala tudi Slovence, ki 
so se leta 1893 organizirali v Slovensko 
planinsko društvo. V njegovem okviru je 
leta 1895 začela mesečno izhajati revija 
Planinski vestnik. Do prve svetovne 
vojne je izšlo dvajset letnikov revije na 
nekaj tisoč straneh, kar je seveda večalo 
samozavest, ki je Slovence povedla iz 
avstrijske države v Jugoslavijo, kjer so 
lahko uporabljali slovenski jezik.  

Ob Frischaufu je v naših gorah enako 
veliko planinsko ime Fran Kocbek, ki je 
z objavami (predvsem v knjigi Savinjske 
Alpe iz leta 1926) predstavil zasluge 
avstrijskega planinca in ljubitelja gor 
za prepoznavnost dela Alp v Zgornji 
Savinjski dolini.

Peter Ficko je v planinskem vodniku 
Kamniške in Savinjske Alpe za doktorja 
Johannesa Frischaufa precej natančno 
napisal: »Bil je častilec lepot Kamniških 
in Savinjskih Alp in obenem velik 
humanist ter velik prijatelj Slovencev, 
kar mu je v tistem času povzročalo 
težave.« 

Nekatere zanimivejše odlomke iz 
njegovih del si bomo poskusili prebrati 
v slovenščini. 

Planinec Johannes Frischauf 
leta 1907 (foto: Wikipedija)
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RAZSTAVA TIHOTAPLJENJE ČEZ KARAVANKE V CENTRU RINKA

Od saharina in vžigalnikov do kave in elektronike
V Centru Rinka je gostovala dvoje-

zična potujoča razstava Tihotapljenje 
čez Karavanke - Schmuggeln űber die 
Karawanken. Na odprtju razstave je o 
njeni vsebini spregovorila Mateja Su-
hodolnik Brlec, županja Občine Solča-
va Katarina Prelesnik je povedala ne-
kaj besed na temo dobrega sodelova-
nja obmejnih občin, med govorniki pa 
je bil tudi Franc Jožef Smrtnik iz Žele-
zne Kaple, potomec »šmuglarjev« in 
bogat vir duhovitih zgodb iz časa tiho-
tapljenja čez mejo. 

IZNAJDLJIVOST IN DRZNOST 
LJUDI OB MEJI

Avtorica razstave Irena Destovnik 
je med raziskovanjem ugotovila, da 
so obmejni prebivalci kljub omejit-
vam in kontrolam carinikov ter mi-
ličnikov znali priti do živeža in novo-
sti iz bolj razvitega Zahoda. Fotografi-
je, predmeti in pričevanja na razstavi 
prikazujejo življenje tihotapcev. Ne-
katere zgodbe so hudomušne in vese-
le, nekatere pa tudi krute in žalostne, 
»vse pa je resničen in dragocen spo-
min, ujet v nepozabne zgodbe,« je za-
pisala Destovnikova. 

V času Kraljevine Jugoslavije so z av-
strijskega območja tihotapili saharin, 
vžigalnike, kamenčke za vžigalnike in 
papir za zvijanje cigaret, v času povoj-
nega pomanjkanja pa tehnične predme-
te in gradbeni material. Marsikdo se še 
spominja prve polovice osemdesetih let, 
ko smo v Avstrijo hodili po kavo, čokola-
do, banane, margarino, zabavno elektro-
niko, fotografske aparate in računalnike. 

NEKATERI ČEZ URADNO, NEKATERI 
ČEZ »ZELENO« MEJO

Prepovedano blago so ljudje prenašali 
čez uradne mejne prehode skrito v naj-
različnejših delih avtomobilov ali pod 
obleko. Drugi so »švercali« po skrivnih 
poteh čez »zeleno« mejo. V Avstriji kup-
ljeno so skrili na avstrijski strani, se pre-
ko mejnega prehoda vrnili domov, nas-
lednji dan pa skrito blago po gozdnih 
poteh prenesli na jugoslovansko stran. 
Takšno početje je bilo nevarno, saj ni šlo 
le za prepovedan prenos blaga, temveč 
tudi za kaznivo ilegalno prečkanje meje, 
ki so ga nekateri plačali z življenjem.

POVEZOVANJE OBMEJNIH OBČIN
Razstava je po izvedbi v Železni Ka-

pli, Tržiču in na Jezerskem pripotova-
la v Solčavo, nastala pa je v sklopu pro-
jekta CarinthiJA 2020 in v sodelovanju 
Slovenskega prosvetnega društva Zarja 
iz Železne Kaple, Centra Rinka, Kultur-
nega in umetniškega društva Jezersko 
in Tržiškega muzeja. 

Barbara Rozoničnik

O vsebini razstave je na odprtju spregovorila Mateja Suhodolnik Brlec (desno). 
(Foto: arhiv Centra Rinka)
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KAMP ZA SOCIALNO OGROŽENE OTROKE V MOZIRJU

Pet dni, ko je bilo življenje 
lepše kot običajno

V organizaciji Športne uni-
je Slovenije (ŠUS) so tudi le-
tos teden brezskrbnih poči-
tnic v Forest kampu Mozirje, 
v nekdanji Gozdni šoli, pre-
živeli otroci in mladostniki iz 
socialno šibkih družin. Ude-
ležence so izbrali pristojni v 
Zvezi prijateljev Velenje, pri 
pokrivanju stroškov športni 
uniji pa sta poleg drugih do-
natorjev na pomoč priskočila 
Rotary klub Velenje in Špor-
tna zveza Velenje.

SOCIALNA OGROŽENOST 
NI SAMO POMANJKANJE 

DENARJA
Za izvedbo kampa je ŠUS 

že pred leti za pomoč zapro-
sila mozirsko športno društvo 
Team, ki ga vodi Jaka Zajšek. 
Slednji je že prej sodeloval v 
projektu, zato je izziv sprejel 
z veseljem in odgovornostjo. 
»Ko govorimo o socialni ogro-
ženosti, ne govorimo samo o 
denarni ogroženosti otrok, 
ampak gre tudi za zapuščene 

otroke, pozabljene od staršev 
in skrbnikov. Nekaterim so 
starši umrli, drugi se borijo z 
raznimi zasvojenostmi in po-
dobno,« je ob letošnjem kam-
pu opozoril Zajšek.

V petih dneh trajanja kam-
pa so udeleženci obiska-
li Mozirski gaj in koruzni la-
birint v Trnovem, obiska-
li pa so jih vojaki Slovenske 
vojske. Otroci so se zabava-
li in se sproščali pri razno-
vrstnih aktivnostih. Cilj or-

ganizatorjev je bil, da poza-
bijo na vsakdan, ki ga živijo, 
in uživajo, kjer so. Bili pa so 
tudi trenutki, ko so se odprli 
animatorjem in razkrili svo-
je žalostne zgodbe. Nekate-
ri zadnji dan kar niso želeli 
nazaj domov, saj bi raje osta-
li v varnem zavetja kampa in 
tistih, ki so skrbeli zanje. Na 
koncu so se s težkim srcem 
poslovili v upanju, da se pri-
hodnje leto zopet srečajo.

Benjamin Kanjir

Cilj organizatorjev je bil, da otroci pozabijo na vsakdan, ki 
ga živijo, in uživajo, kjer so. (Foto: Benjamin Kanjir)
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PROSTOVOLJNO GASILSKO DRUŠTVO MOZIRJE

Veterani in veteranke prvič za 
memorial Pavla Pečnika

Zadnja sobota v juliju je v Mozirju 
tradicionalno dan za gasilsko veselico, 
pred njo pa se na travnatem igrišču pri 
osnovni šoli na spretnostnem tekmo-
vanju pomerijo gasilci veterani in ve-
teranke. Po premoru zaradi epidemi-
je sta oba letošnja dogodka uspela nad 
pričakovanji.
PRI ČLANICAH NAJBOLJŠE ŽIROVKE, 

PRI ČLANIH PONOVCI
Gasilci in gasilke so se tokrat prvič po-

merili na memorialu lani umrlega zaslu-
žnega člana PGD Mozirje Pavla Pečnika. 
Memoriala sta se udeležili dve ženski 
in sedem moških desetin. Vse ekipe so 
morale izvesti dve vaji - raznoterosti in 
s hidrantom. V konkurenci ženskih de-
setin je bila najboljša ekipa PGD Dobra-
čeva iz Žirov pred ekipo PGD Bevče. Hud 
boj se je vnel v moški konkurenci, kjer so 
bile razlike med najboljšimi sila majhne. 
Zmagala je ekipa iz Ponove vasi, za njimi 
so se uvrstili Škalčani in Zrečani.

VEČNAMENSKO VOZILO TUDI 
URADNO PREDALI NAMENU

Mozirski gasilci so v garažo gasilske-
ga doma leta 2018 pripeljali novo več-
namensko vozilo, ki je potrebovalo pre-
cej predelav in dodelav, da lahko se-
daj služi svojemu namenu. Najprej so 
ga prepleskali, namestili nanj zvočne 
in svetlobne signalne naprave, izdela-
li snemljivo nadgradnjo in ga polepili 
z odsevnimi trakovi. Ob tej priložnosti 
so ga tudi uradno predali namenu. Bla-
goslov je opravil kaplan Ivan Hrastnik.

PRENOVLJENA SPOMINSKA SOBA
Svojemu namenu so slovesno predali 

tudi prenovljeno spominsko sobo, ki se 
nahaja v pritličju gasilskega doma. Sobo 
so prepleskali, zamenjali razsvetljavo in 
dopolnili razstavo z novimi eksponati, 
ki so bili zbrani v zadnjih letih. Soba je 
zato še bolj zanimiva za obiskovalce in 
dragocena za društvo.

Benjamin Kanjir

TONJA VENEK, DIAMANTNA MATURANTKA

Študij bo nadaljevala na medicinski fakulteti 
v Mariboru

Diamantna maturantka Tonja Venek 
o prihodnosti ne razmišlja preveč, saj 

ima rada vedno nove izzive. 
(Foto: osebni arhiv) 

Tonja Venek iz Kokarij se je po izje-
mnem uspehu na maturi vpisala v zlato 
knjigo maturantov Gimnazije Celje Cen-
ter (GCC). Štiri leta je na gimnaziji svoj 
talent nadgrajevala z vestnim delom, 
srednješolsko izobraževanje pa okrona-
la z vsemi možnimi točkami na maturi 
in tako postala diamantna maturantka. 
OSNOVNOŠOLSKA LETA V ŠMARTNEM 

OB DRETI IN V NAZARJAH
Prag šole je prvič prestopila na Podru-

žnični osnovni šoli Šmartno ob Dreti, 
kjer so prepoznali njeno sposobnost hi-
trega učenja, zato je drugi razred presko-
čila in po končanem prvem razredu na-
daljevala v tretjem. Osnovna šola Nazar-
je, ki jo je obiskovala od šestega razre-
da naprej, je bila dobra podlaga za sre-
dnješolsko izobraževanje. 

BIOLOGIJA IN FIZIKA NAJLJUBŠA 
PREDMETA

Redno je obiskovala dodatne ure, ki 
so bile namenjene ponavljanju snovi za 
maturo. V štirih letih si je izdelala kako-
vostne zapiske učne snovi, ki so ji bili 
prav tako v pomoč pri utrjevanju znanja. 
Udeležila se je tudi priprav, ki so jih or-
ganizirale različne fakultete. Svoje zna-
nje je sproti preverjala z reševanjem iz-
pitnih pol iz preteklih let: »K uspehu je 
zagotovo prispevalo tudi to, da sem se 
med izbirnimi predmeti odločila za bi-
ologijo in fiziko, ki ju imam najraje.« 

ŠE IZBOLJŠALA 
SAMOORGANIZACIJO

V času šolanja na daljavo zaradi ukre-
pov za zajezitev epidemije je spoznala, 
da lahko veliko učnega gradiva predela 
sama: »Čeprav se znam precej dobro or-
ganizirati, sem v času dela na daljavo še 
izboljšala načrtovanje delovnega dne.« 
Zelo zadovoljna je bila tudi s profesorji, 
ki so učno snov sistematično razvrščali 
v spletno učilnico, predavali na daljavo 
in dijake, ko je bili to potrebno, spodbu-
jali ter jim znali prisluhniti. 

ODLIČNO VZDUŠJE NA ŠOLSKIH 
HODNIKIH IN V RAZREDIH

GCC je v zadnjih letih vse bolj prepoz-
nana v širšem slovenskem okolju, profe-
sorji z ravnateljem Gregorjem Delejo na 
čelu pa si prizadevajo, da dijaki poleg zna-
nja pridobijo čim več izkušenj in samoza-
vesti za življenje. »GCC si bom zapomni-
la po odličnem vzdušju na šolskih hodni-
kih in v razredih, po prijaznih profesorjih, 
ki so bili vedno pripravljeni pomagati, in 
seveda tudi po mnogih prijateljstvih, ki 
sem jih spletla v teh štirih letih,« je spo-
mine na srednješolska leta strnila Tonja. 

HVALEŽNA STARŠEM IN STARIM 
STARŠEM

K takšnemu uspehu dijaka zagoto-
vo doprinese tudi podpora v domačem 
okolju: »Starši in stari starši mi stojijo ob 
strani in me spodbujajo. Hvaležna sem, 
da so name prenesli veselje do učenja.« 
Študij bo nadaljevala na Medicinski fa-
kulteti v Mariboru, o bolj oddaljeni pri-
hodnosti pa ne razmišlja preveč, saj ima 
rada vedno nove izzive in jo zanimajo 
različna področja.
ŠOLSKE OBVEZNOSTI PREPLETENE 

S PROSTIM ČASOM
Šolske obveznosti se Tonji Venek po-

gosto prepletajo s prostočasnimi aktiv-
nostmi. Rada se uči tujih jezikov, pos-
luša glasbo, sestavlja »puzzle« in rešu-
je miselne uganke. Kadar je časa več, 
ga preživi v krogu prijateljev. Med po-
čitnicami je več priložnosti za daljše 
pogovore z družinskimi člani in obi-
ske sorodnikov. Nekaj časa je za odklop 
od šolske rutine namenila tudi počitni-
škemu delu.

Barbara Rozoničnik
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EPIDEMIJA COVIDA-19

Število okužb 
upadlo

V četrtek, 18. avgusta, je bilo število 
potrjenih primerov okužb z novim ko-
ronavirusom v Zgornji Savinjski dolini 
manjše kot pred tednom dni. Vseh oku-
ženih je bilo 113, teden poprej 129. Največ 
okužb je v občini Mozirje – 29, sledijo pa 
Gornji Grad 19, Ljubno 18, Luče 17, Reči-
ca ob Savinji 16, Nazarje 11 in Solčava 3.

ŠS

110 LET PROSTOVOLJNEGA GASILSKEGA DRUŠTVA LUČE

Sodobno gasilstvo je lahko učinkovito le 
s sodobno opremo 

Prostovoljno gasilsko društvo Luče 
je ob 110. obletnici delovanja pripravi-
lo slovesnost, katere so se poleg članov 
društva udeležili tudi številni ugledni 
gostje: župan Občine Luče Ciril Rosc, 
podpredsednik Gasilske zveze Sloveni-
je Jože Derlink, namestnik vodje celjske 
izpostave Uprave RS za zaščito in reševa-
nje Dejan Žele, predsednik Gasilske zve-
ze Zgornje Savinjske doline Janko Žun-
tar in številni drugi predstavniki gasil-
ke organizacije. 

GASILSTVO JE POSTALO 
NAČIN ŽIVLJENJA

Pozdravne besede je udeležencem slo-
vesnosti namenil predsednik društva 

Šestnajst posameznikov je ob obletnici 
prejelo priznanja društva in Gasilske 
zveze Zgornje Savinjske doline.

Slovesnosti so se poleg članov društva udeležili številni ugledni gostje.

Boštjan Robnik, ki je izrazil mnenje, da v 
sedanjem času delovanje za pomoč sočlo-
veku in izražanje solidarnosti ni le oblika 
prostovoljstva, ampak je način življenja. S 
to ugotovitvijo se je strinjal tudi župan Ci-
ril Rosc, ki je poudaril, da sodobno gasil-
stvo ne more biti učinkovito brez sodob-
ne opreme. Zato je lokalna skupnost ved-
no znala prisluhniti potrebam na podro-
čju požarnega varstva in zaščite ter reše-
vanja. Župan se je ob tem zahvalil vsem 
preteklim in sedanjim rodovom gasilcev 
za opravljanje njihovega poslanstva. 

Podpredsednik Gasilske zveze Slove-
nije Jože Derlink je čestital lučkim ga-
silcem ob jubileju in jim izrekel zahvalo 

za nesebično delo ter ohranjanje tradi-
cije. Njihov prispevek na področju zaš-
čite in reševanja ljudi in premoženja ter 
na področju preventive in varstva oko-
lja je nenadomestljiv. Poleg tega so ga-
silci pomemben dejavnik pri povezova-
nju občanov v skupnost, v kateri si vsi 
med seboj pomagajo. 

NEPOGREŠLJIV ČLEN V SISTEMU 
ZAŠČITE IN REŠEVANJA 

Predsednik zgornjesavinjske gasilske 
zveze Janko Žuntar se je zahvalil vsem 
rodovom lučkih gasilcev, ki so v 110 le-
tih zmogli veliko poguma, moči in strp-
nosti ter pripravljenosti pomagati sočlo-
veku. Namestnik vodje celjske izposta-
ve Uprave RS za zaščito in reševanje De-
jan Žele je poudaril, da so gasilci, ki so 
v preteklosti predvsem gasili požare, v 
današnjem času nepogrešljiv člen v sis-
temu zaščite in reševanja, kar se vedno 
znova izkaže pri odpravljanju posledic 
naravnih in drugih nesreč. 

PRIZNANJA POSAMEZNIKOM 
ZA DOSEŽENE REZULTATE

Okrogli jubilej društva je bil prilož-
nost za obujanje spominov in analizi-
ranje preteklega dela, pa tudi za pode-
litev priznanj tistim, ki so se doslej naj-
bolj izkazali. Za dolgoletno in nesebič-
no delo so šestnajstim posameznikom 
podelili priznanja društva in Gasilske 
zveze Zgornje Savinjske doline. Priredi-
tev je obogatil kulturni program, zgo-
dovino društva pa je v verzih predsta-
vil podmladek društva. 

Tekst in foto: RŠ
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RIBIŠKO TEKMOVANJE NA LJUBNEM OB SAVINJI

20. Binetov memorial glede na vodne 
razmere nekoliko drugače 

Najboljši trije v metanju umetne 
muhe v daljavo 

(foto: arhiv ribiške družine)

Tradicionalni, že 20. Binetov memo-
rial v spomin na dolgoletnega predse-
dnika Ribiške družine Ljubno ob Savi-
nji Albina Zamernika je letos spričo iz-
rednih razmer na vodotokih, ki so pos-
ledica suše in vročinskega vala, potekal 
drugače kot doslej. 

ZARADI POPOLNE PREPOVEDI 
RIBOLOVA LETOS DRUGAČE

Zaradi popolne prepovedi ribolova, 
ki jo je kot odgovoren izvajalec ribiške-
ga upravljanja sprejela Ribiška družina 
Ljubno ob Savinji in s tem dala zgled os-
talim družinam v Sloveniji, so se tekmo-
valci namesto v muharjenju v jezeru po-
merili v suhi disciplini - metu umetne 
muhe v daljavo. Nastopilo je 15 ribičev.

ODLOČALA PREDVSEM TEHNIKA 
METANJA VABE

Z muharskim priborom, primernim za 
lov postrvi, so tekmovalci v treh metih 
poskusili doseči največji seštevek da-
ljave. Po medsebojnem merjenju moči, 
spretnosti, predvsem pa tehnike meta-
nja vabe, je tretje mesto zasedel Gre-
gor Križnik s skupaj 63,75 metri dolžine, 
drugo mesto je osvojil Janez Podkrižnik 

PROSTOVOLJNO GASILSKO DRUŠTVO LUČE

Dragulj v kroni uspešnega sodelovanja z občino 
Avtocisterna scania 35/100 je sedaj 

tudi uradni del voznega parka Prosto-
voljnega gasilskega društva Luče. Vo-
zilo, vredno skoraj tristo tisoč evrov, 
so pripeljali že maja lani, a so slovesni 
prevzem zaradi epidemije zamaknili v 
čas praznovanja 110-letnice delovanja 
društva. 

LEVJI DELEŽ POTREBNIH 
SREDSTEV PRISPEVALA 

OBČINA
Zahtevno investicijo so pokrili s pri-

varčevanim denarjem, prostovoljnimi 
prispevki občanov in donatorjev, lev-
ji delež potrebnih sredstev pa je prispe-
vala Občina Luče iz proračuna. Za bla-
goslov je v soboto, 13. avgusta, poskrbel 
p. Karel Gržan, krst pa je opravil župan 
Ciril Rosc. 

DA BI BILO INTERVENCIJ 
ČIM MANJ

Župan je ob tej priložnosti izpostavil, 
da nabava sodobne avtocisterne pred-
stavlja »dragulj v kroni uspešnega sode-
lovanja lokalne skupnosti in društva«. 

Predsednik društva Boštjan Robnik ni 
skrival zadovoljstva ob dejstvu, da se je 
vozilo do sedaj izkazalo kot zelo okre-
tno in uporabno z veliko zalogo požar-
ne vode. Čestitke ob pridobitvi z želja-
mi, da bi se čim manj uporabljala za in-
tervencije, sta izrekla tudi podpredse-
dnik Gasilske zveze Slovenije Jože Der-
link in namestnik vodje celjske izposta-
ve Uprave RS za reševanje in vodja klic-
nega centra Dejan Žele.

DONATORJEM ZAHVALE, 
POSAMEZNIKOM PRIZNANJA

Donatorjem so podelili zahva-
le, posameznikom za nesebično in 

dolgoletno delo pa priznanja. Ob ju-
bileju je priznanji Gasilske zveze Slo-
venije in Uprave Republike Slovenije 

za zaščito in reševanje prejelo tudi PGD 
Luče. 

Tekst in foto: RŠ

Zdravica ob tudi uradno zaključenem projektu posodobitve voznega 
parka PGD Luče.

Krst vozila je opravil župan 
Ciril Rosc.

mlajši s skupno dolžino 64 metrov, na 
prvo mesto pa je s 65,75 metra zavihtel 
Drago Živko in odnesel prehodni pokal. 

Franjo Atelšek
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MEMORIAL LUKE ŠINKOVCA V NOGOMETU V GORNJEM GRADU

Zmaga v Grosuplje, spomin na 
prijatelja pa ostaja doma

Zmagovalna ekipa Ovi Bar 46 iz Grosuplja (foto: Katarina Poiškruh)

Drugo soboto v avgustu je na špor-
tnem igrišču v Gornjem Gradu potekal 
dan nogometa. Memorial Luke Šinkovca 
je privabil 16 ekip, ki so se ves dan bo-
rile ena proti drugi. Zmaga je na koncu 
pripadla ekipi Ovi Bar 46 iz Grosuplja, 
drugo mesto je osvojila ekipa Žagarstvo 
Funtek, tretje pa ekipa Ugrizni me. Po-
kal za najboljšega vratarja je prejel Kle-
men Budna, najboljši strelec je bil Žiga 
Ocepek, naj igralec pa Jaka Cimerman.

Memorial Luke Šinkovca so člani 
Športnega društva Gornji Grad izvedli 
drugič, njegov namen pa je ohranjanje 
spomina na njihovega člana Luko Šin-
kovca, ki se je pred dvema letoma, star 
24 let, smrtno ponesrečil pri plezanju v 
Nemčiji. Luka je bil vsestranski športnik. 
Dolga leta je treniral smučanje, kasne-
je se je ukvarjal z nogometom, košarko 
in plezanjem. 

Štefka Sem

TEKMOVANJE GORSKIH NOSAČEV 

Od Podvežaka do Moličke planine najhitreje Pahovnik 
in Sušnikova

Nosači med počitkom po opravljeni preizkušnji (foto: arhiv Tonča Žunterja)

Gorniški klub Savinjske doline iz Luč 
je v soboto, 13. avgusta, organiziral tek-
movanje gorskih nosačev. Udeleženci 
tekmovanja so se pomerili v hitrostni 
hoji in nošenju bremena od pastirske 
koče na planini Podvežak do Kocbeko-
vega zavetišča na Molički planini. Vsak 
tekmovalec si je sam izbral velikost to-
vora, najmanjša možna teža je bila de-
set kilogramov, medtem ko navzgor ni 
bilo omejitve. 

KLJUB VETRU IN DEŽJU NA POT 
KRENILO 18 NOSAČEV

Kljub vetru in dežju, ki je ponagajal 
organizatorjem, je na pot krenilo osem-
najst udeležencev v različnih starostnih 
kategorijah. Absolutna zmaga je v moški 
konkurenci pripadla Boštjanu Pahovni-
ku, v ženski pa Mojci Sušnik. Pahovnik 
je s 37-kilogramskim tovorom na hrbtu 
na cilj prispel v 45 minutah in 54 se-
kundah, Sušnikova pa z 12-kilogram-
skim bremenom v 46 minutah in 51 
sekundah.  

SPOMIN NA OSKRBOVANJE 
GORSKIH POSTOJANK V 

SAVINJSKIH ALPAH 
Kot je povedal idejni vodja prvega to-

vrstnega tekmovanja in predsednik Zve-
ze gorniških klubov Skala Tonč Žunter, 
so dogodek organizirali v spomin na os-
krbovanje gorskih postojank v Savinj-
skih Alpah: »Že od druge polovice 19. 
stoletja so domačini oskrbovali takrat še 
nemško kočo na Korošici in slovensko 
Kocbekovo kočo na Molički planini, kar 
se je nadaljevalo do današnjih dni. Za-
nimivo je, da so to delo opravljale pred-
vsem ženske, ki so iz Luč na Korošico, 
večinoma bose, v koših nosile tudi do 50 
kilogramov tovora.« Žunter je še pove-
dal, da so vabilo na tekmovanje poslali 
vsem planinskih društvom v naši doli-
ni in Zgornjesavinjskemu alpinistične-
mu klubu Rinka, vendar ni bilo junaka, 
ki bi se pomeril z lučkimi nosači. 

RŠ
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VODENE KOLESARSKE TURE V LUČAH

Užitek spustov 
po razgibanih 

poteh
V program letošnjega Lučkega dne je 

bilo vključeno tudi gorsko kolesarsko 
društvo Zgornje Savinjske doline MTB 
Savinjska, ki je v soboto in nedeljo or-
ganiziralo vodene kolesarske ture, in si-
cer na planino Ravne in na kočo na Loki 
pod Raduho. 

SPUST PO UREJENIH 
POTEH

Sobotno vodeno gorsko kolesarsko 
turo na Ravne so izvedli kljub dežju, 
ki je udeležence hladil celo pot. Tisti, 
za katere je premagati okoli tisoč me-
trov višinske razlike z gorskim kolesom 
prevelik zalogaj, so se do vrha peljali s 

kombiji in uživali le v spustu po poteh, 
ki jih navdušeni domači gorski kolesarji 
za te namene gradijo in urejajo zadnjih 
pet let. V soboto popoldne so za ome-
njeni šport na brezplačnih delavnicah 
navduševali otroke, ki so se spoznava-
li s tehnikami spusta na nekoliko laž-
jih poteh. 

V DVEH DNEH PREKO 
60 UDELEŽENCEV

V nedeljo so, v lepšem vremenu in 
ravno prav namočenem terenu za odlič-
ne spuste, vajo ponovili, tokrat z vzpo-
nom na kočo na Loki. Kolesarskih tur 
in delavnic za mlajše se je v dveh dneh 
udeležilo preko šestdeset udeležencev 
iz vse Slovenije.  

Vesna Petkovšek

ROKOMET STARI : MLADI V LUČAH

Mladostna energija ključ do zmage

Fotografija za spomin: Stari proti Mladim leta 2022. (Foto: RŠ)

V sklopu Lučkega dne se na prijateljski 
tekmi tradicionalno srečajo ljubitelji ro-
kometa. Športno društvo Raduha je tudi 
tokrat pripravilo tekmo med ekipama 
Starih in Mladih. Na eni strani izkušenost 
»starih mačkov«, na drugi strani hitrost 
mladih, na obeh straneh pa borbenost. 

V drugem polčasu se je izkazalo, da 

imajo mladi več energije, saj so prepri-
čljivo povedli, Stari pa so uspeli razliko 
do konca tekme zmanjšati na dva gola. 
Potek srečanja sta nadzorovala sodnika 
Marko Grudnik in Marjan Hanžekovič, 
ki pa ob športnem obnašanju rokome-
tašev nista imela težkega dela. 

RŠ

TURNIR V TENISU V KRNICI

Sašo Rosenstein v finalu boljši 
od Jerneja Ribiča

Najboljši tenisači na turnirju v Krnici (foto: arhiv Andreja Weissa)

Športno rekreativno društvo Log je v 
sklopu 52. Lučkega dne v Krnici pripra-
vilo teniški turnir za moške, na katerem 
je igralo 32 tenisačev iz Zgornje Savinj-
ske doline. Po izločitvenih bojih sta se 
v finalu pomerila Jernej Ribič in Sašo 
Rosenstein; slednji je na koncu zaslu-
ženo zmagal. 

Tretje in četrto mesto sta zasedla Alojz 
Tevž in Mitja Božič. V tolažilni skupini je 
zmaga pripadla Marku Finkštu, ki je bil 
boljši od Francija Plesnika. Vodja turnir-
ja Andrej Weiss je ob zaključku turnirja 
pohvalil tako borbenost igralcev kot na-
vijanje njihovih privržencev.

RŠ

Otroci so spoznavali tehnike gorsko 
kolesarskih spustov. 

(Foto: arhiv MTB Savinjska)
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Šport, Prejeli smo

Netenje spora med upokojenci in večanje razlik 
V 33. številki Savinjskih no-

vic je bil objavljen članek z 
naslovom Starejši le težko 
do digitalnega bona – prosta 
mesta v SAŠA regiji zapolnje-
na v dveh dneh. Že v januar-
ju 2022 smo iz Zveze društev 
upokojencev Slovenije poda-
li realne pripombe vladi gle-
de Zakona o digitalni vključe-
nosti, saj smo v njem zasle-
dili veliko diskriminacijo do 
starejših. Opozorili smo, da 
naj omogoča dostop do di-
gitalnih izobraževanj za vse 
starosti, ne le do 74. leta in še 
to, da večina starejših od 55 
let pa vsaj tja do 65 let že ima 
predznanje z računalnikom. 
S temi nerazumnimi ome-
jitvami z leti bi izpadli tisti, 
ki znanje najbolj potrebuje-
jo. Naše pripombe niso bile 
sprejete in to, kako prav smo 
imeli, se je izkazalo pri no-
rosti digitalnih bonov.

Na srečanju s predsedni-
kom vlade dr. Robertom Go-
lobom smo ponovno izposta-
vili velik problem glede iz-
vajanja zakona, saj je v tem 
času dovolj sredstev za digi-
talne bone in izobraževanje 
le za 5.000 uporabnikov, če 
pa štejemo vse, ki smo ome-
jeni z zakonsko določenimi 
leti, nas je več kot 700.000. 
Predlagali smo tudi, da je 
najbolje in edino prav, da 

se te diskriminatorne bone 
prekliče, saj si na ZDUS pri-
zadevamo za:

- dostop do izobraževanj 
za digitalna znanja in vešči-
ne (uporaba pametnega te-
lefona, tablice, računalnika) 
za vse upokojence po vsej 
državi ne glede na stopnjo 
predznanja brez omejevanja 
zgornje meje starosti;

- podpirati in subvencio-
nirati digitalno usposablja-
nje starejših, da bodo posta-
li izobraževalci svojih vrstni-
kov in vključitev vseh starej-
ših v brezplačno vseživljenj-
sko učenje, brez omejevanja 
zgornje meje starosti;

- omogočiti subvenci-
oniran nakup digitalnih 
pripomočkov;

- e-storitve: poseben po-
udarek na izobraževanju za 
aktualna znanja in vešči-
ne za e-upravo, e-zdravje, 
e-bančništvo.

Zahtevamo sodelovanje 
naših strokovnjakov, ki poz-
najo teren, ki vedo, kje so 
težave starejših, da se ne bo 
zgodilo po tem »izobraževa-
nju«, če se ne zagotovi vzpo-
redni sistem vseh storitev po 
»pešpoti«, da bodo naši ljud-
je, starejši od 80 let, izgublje-
na generacija in dobesedno 
izbrisani. Naše geslo je: »Nič 
o nas brez nas« in to tudi 

zahtevamo od vlade. 
Glede na vse zgoraj nave-

dene zahteve čakamo na se-
stanek z ministrico dr. Stoj-
menovo Duh, da ponov-
no podamo naše predloge, 
da bodo potrebe starejših 
ustrezno urejene. Borimo se 
za odpravo diskriminacije in 
iščemo zavezništva, a žal so 
spet »udarili boni za blažitev 
draginje«. A borili se bomo 
do konca in kolikor je v naši 
moči in ne samo pri različ-
nih bonih, temveč na vseh 
področjih našega delovanja. 
Ali res noben minister ne ve 
ali noče vedeti, kaj zahteva-
jo ljudje?

In kaj so naredili tisti, ki 
nam niso prisluhnili: naši 
upokojenci so stali v vrstah, v 
vročini, tekle so ure, vročina 
je naraščala na vseh vpisnih 
mestih, razvrednoteno je bilo 
naše dostojanstvo. Ali si naša 
država in inštitucije, ki izva-
jajo usposabljanje in bodo 
dobro plačane, delajo norce 
iz nas, saj bodo do teh bonov 
prišli lahko le tisti, ki dobro 
obvladajo tako računalnike 
kot prijave in jim 150 evrov 
ne pomeni dosti? Ali smo si 
starejši to res zaslužili? 

Mi na ZDUS smo na pok-
rajinah vzpodbujali tiste, ki 
ne poznajo digitalnih veščin, 
da bi se preko pametnega 

telefona, tablice ali računal-
nika naročili vsaj pri zdravni-
ku, da bi dobili napotnico, re-
cept, naročili na pregled ... In 
kaj naj jim rečemo sedaj, saj 
smo bili prepričani, da nam 
bo vlada prisluhnila, saj je to 
naša ciljna skupina? Kot pa 
delajo to izvajalci? 

O usposabljanjih ne more-
mo reči, saj še kaosa pri vpi-
su teh 5000 »upravičencev« 
niso znali prijavljati. Žal se 
naša ciljna skupina ne more 
in ne zna prijaviti. In to naj 
bi bila pomoč starejšim? Lepo 
vas prosim, to je pomoč in 
velika nagrada izbranim iz-
obraževalcem! Čedalje bolj 
ugotavljamo, da nismo nik-
jer več slišani in ne uslišani. 
A ne bomo odnehali, takšni 
nesmisli nas še bolj vzpod-
budijo, zato »nič o nas brez 
nas!«

Društvom upokojencev in 
našim članom, ki se obrača-
jo na nas po pomoč in izra-
žajo veliko in upravičeno kri-
tiko na nesprejemljivo situ-
acijo z digitalnimi boni, na 
ZDUS nudimo pomoč, kolikor 
je v naši moči. Poiskali bomo 
vse poti, da se te diskrimina-
cije odpravijo in ne bomo do-
volili, da bi bil 50. člen naše 
ustave poteptan in izničen.

Vera Pečnik, 
podpredsednica ZDUS

Nejc Naraločnik (v sredini) v družbi Martina Čatra (levo) 
in Miha Hrobata. (Foto: arhiv Smučarske zveze Slovenije)

ALPSKO SMUČANJE

Nejc Naraločnik med potniki na priprave v Čilu
V ponedeljek so se na 

priprave na snegu na južno 
poloblo odpravili člani slo-
venske moške reprezentan-
ce v hitrih disciplinah. Med 
smučarji, ki bodo v Čilu pre-
živeli skoraj mesec dni, je tudi 
Ljubenec Nejc Naraločnik. 
23-letni smučar ima za sabo 
že nekaj nastopov v svetov-
nem pokalu pa tudi na olim-
pijskih igrah. 

USPEŠNO ZAKLJUČIL 
KONDICIJSKE 

PRIPRAVE
Naraločnik je pred odho-

dom povedal, da je uspešno 
zaključil kondicijsko prip-
ravljalno obdobje, ki se je 
začelo že maja: »Kar nekaj 

treningov se je že nabralo 
do sedaj, opravili smo tudi 
testiranje. Sedaj se že vese-
limo odhoda v Čile, kjer so 
vedno dobri pogoji za tre-
niranje. Tam se da narediti 
ogromno.«

V ČILU TUDI FIS 
TEKME

Dodal je še, da bo skušal 
čim prej osvojiti dobre ob-
čutke, ki jih je imel že lani, 
potem pa si želi čim hitreje 
napredovati. V Čilu bo na-
stopil tudi na nekaterih tek-
mah FIS: »Vedno prav pri-
de kakšen dober rezultat za 
še dodaten zagon za novo 
sezono. Nato se vrnemo v 
Evropo, kjer bomo opravili 

še nekaj treningov in nato 
že sledijo prve tekme sve-
tovnega pokala in nato 

malce kasneje tudi evrop-
skega pokala.«

Štefka Sem
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IZ POLICIJSKE BELEŽNICE

Občina Gornji Grad, Kocbekova cesta 23, 3342 Gornji Grad, 
je dne 3. 8. 2022, na svoji spletni strani https://www.gornji-
-grad.si/razpis/659889 in na oglasni deski občine objavila:

2. JAVNO ZBIRANJE PONUDB ZA PRODAJO 
NEPREMIČNIN V LASTI OBČINE GORNJI GRAD:

- ID znak: del stavbe 942-343-3, katastrska občina 
   942 Gornji Grad stavba 343 del stavbe 3 in
- ID znak: del stavbe 942-343-10, katastrska občina 
   942 Gornji Grad stavba 343 del stavbe 10.

V naravi so to pisarne, hodnik in sanitarije, skupne neto 
tlorisne površine 227,3 m2 v 4. etaži v poslovnem objek-
tu na naslovu Attemsov trg 3, Gornji Grad – nekdanji pro-
stori, kjer je delovala Občina Gornji Grad.

Vsi zainteresirani vabljeni k ogledu razpisa - 2. javnega 
zbiranja ponudb za prodajo nepremičnin in razpisnih po-
gojev, ki so objavljeni na spletni strani Občine Gornji Grad 
gornji-grad.si pod zavihkom javni razpisi in objave in na 
oglasni deski Občine Gornji Grad. 

Občina Gornji Grad

 • GOTOVINA OSTALA V BANKOMATIH
Ljubno ob Savinji: 12. avgusta popoldan je občanka 

obvestila policiste, da je na bankomatu na Ljubnem ob 
Savinji v reži bankomata našla denar. Napisali so zapi-
snik o najdenih predmetih, gotovina pa se sedaj naha-
ja na policijski postaji v Mozirju. 

Mozirje: 12. avgusta popoldan je na policijsko posta-
jo prišla občanka, ki je v reži bankomata NLB v Mozirju 
našla gotovino. Tudi o tej najdbi je bil napisan zapisnik, 
gotovina pa se nahaja na policijski postaji.

 • TATVINA MODULOV SONČNE ELEKTRARNE 
Rečica ob Savinji: 19. avgusta so bili policisti v popol-

danskem času obveščeni o tatvini modulov sončne elek-
trarne. Oškodovancu je bilo v roku 10 do 14 dni ukrade-
nih 12 modulov sončne elektrarne, starih devet let, ki pa 
še niso bili priklopljeni.

 • MOTORIST PADEL MED PREHITEVANJEM
Zgornji Dol: 19. avgusta popoldan se je v Zgornjem 

Dolu pripetila prometna nesreča, v kateri je ena ose-
ba utrpela hude telesne poškodbe. Do nesreče je prišlo, 
ko je 36-letni voznik motornega kolesa prehiteval pred 
seboj vozeči avtobus. V trenutku prehitevanja je zara-
di vožnje z neprilagojeno hitrostjo zapeljal na banki-
no in izgubil oblast nad motociklom. Pri tem je padel 

in trčil v propust jarka. V nesreči je utrpel hude telesne 
poškodbe in bil s helikopterjem odpeljan na zdravlje-
nje v bolnišnico. 

 • NEURJE POŠKODOVALO STREHO
Mozirje: 19. avgusta popoldan po neurju so mozirski 

gasilci odšli na pomoč v Loke, kjer so občanu pomagali 
zamenjati strešnike na strehi. Zasilno so prekrili tudi so-
sednji objekt, na katerem so strešno kritino poškodovali 
padajoči strešniki s prvega objekta.

 • DIM V INDUSTRIJSKEM OBJEKTU
Ljubija: 20. avgusta ob 19.24 so bili gasilci obvešče-

ni o požaru na industrijskem objektu. Kot so ugotovili 
na kraju dogodka, je šlo samo za uhajanja dima, ki se 
je zaradi okvare peči razširil na celotno delavnico. Ga-
silci PGD Mozirje in Paška vas so pregledali prostor, ga 
prezračili, odpravili napako in prostor pregledali s ter-
movizijsko kamero.

 • ODSTRANILI SRŠENJE GNEZDO
Radegunda: 20. avgusta zvečer so se mozirski gasil-

ci odzvali klicu na pomoč s strani občana, ki ni mogel 
odstraniti sršenjega gnezda. Z ustreznim pristopom so 
trije člani PGD Mozirje sršenje gnezdo uspešno in var-
no odstranili.
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Za razvedrilo, Informacije

KUPON za brezplačni mali oglas do 10 besed v 35. številki SN

2022

Ime in priimek:

Naslov: 

Vsebina oglasa (do 10 besed):

DRUŽINSKA KNJIGA MESECA

Tina Djinovski: Kam z 
mulcem po Sloveniji

Avtorice priljubljene-
ga družinskega popotniške-
ga bloga Kamzmulcem.si so 
skupaj izdale priročnik za ak-
tivne družine z majhnimi ot-
roki. V njem je zbranih 62 idej 
za izlete in doživetja po vsej 
Sloveniji, od Prekmurja do 
Primorja. V vodniku so med 
drugim ideje za hribovske 
izlete, obiske koč v predalp-
skem svetu in izlete v okolje 
Krasa. Vsak izlet je pospre-
mljen s koristnimi namigi za 
družine z majhnimi otroci.
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Petek,
26. avgust

ob 9.30. Medgen borza na Rečici ob Savinji
Poletnice - ustvarjalne delavnice za otroke

Sobota,
27. avgust

ob 9.00. Pri Motorčku v Potoku
Start pohoda na Farbanco v okviru 
kampanje Darujem kilometre o ozaveščanju 
širše javnosti o sladkorni bolezni
ob 10.00. Skala gradu Vrbovec v Nazarjah
Gledališka predstava za otroke Junaški jelen
ob 19.00. Skala gradu Vrbovec v Nazarjah
Večer z vokalno skupino Sončnice in 
sestrami Lamprečnik

Nedelja,
28. avgust

ob 15.00. Blate pri Rečici ob Savinji
Koncert Klape Skala

Torek,
30. avgust

ob 10.15. Center starejših Gornji Grad
Seminar z delavnico Prva pomoč

Sreda,
31. avgust

ob 17.00. Medgen borza na Rečici ob Savinji
Poletna pravljična urica

Četrtek,
1. september

ob 9.00. Prostori društva diabetikov v Mozirju
Meritve sladkorja in holesterola v krvi ter 
krvnega tlaka

Petek,
2. september

ob 12.00. OŠ Ljubno ob Savinji
Otvoritev prve pametne podeželske 
učilnice v Sloveniji 

Napovednik, Čestitke, Mali oglasi, Oglasi

Napovednik dogodkov

◊	KMETJE,	GOZDARJI
Gradimo gozdne vlake brez miniranja. Opravlja-
mo tudi vsa ostala dela s strojno mehanizaci-
jo ter kiper prevoze. Kvalitetno in poceni; Brlec 
Franc 041/606-376.

GP Brlec d.o.o., Prihova 95, 3331 Nazarje.     

◊	ŠIVILJSTVO	ŽANA	
Šivanje po meri, kostimi, srajce, hlače in razna 
popravila (menjava zadrg, krajšanje, ožanje). 
Gsm 041/498-943. 

Oblak Z. Barbara s.p., Ljubija 88, 3330 Mozirje.

ŽIVALI – PRODAM
Prodam prašiče domače vzre-
je, od 30 do 180 kg, ugodno, 
dostava; gsm 031 509 061.
Prodam brejo telico čb pa-
sme; gsm 030 681 278.
Prodam teličko čb, staro en 
teden; gsm 031 295 770.
Prodam bikca rj, star 3 tedne; 
gsm 041 783 435.
Prodam bikca in teličko, težka 
okoli 150 kg; gsm 031 765 605.
Prodam bikca limuzin in čb, 
stara 10 in 7 dni; gsm 031 805 
832.
Prodam dva bikca, sivorja-
va, stara 3 tedne; gsm 041 
968 797.
Prodamo 1 teden staro teličko 
križanko med simentalko in 
holštajnom; gsm 041 589 165.
Prodamo 1 mesec starega bik-
ca križanca ČB, med friziko, 

simentalcem in limuzinom; 
gsm 041 589 165.
Prodamo 2 tedna starega bik-
ca simentalca; gsm 041 589 
165.

ŽIVALI – KUPIM
Kupim kravo, telico za zakol, 
dopitanje in teličke, bikce 
nad 100 kg; gsm 031 533 745.
Kupim telice in krave za za-
kol, prodamo prašiče od 110 
do 150 kg; gsm 031 832 520.

DRUGO – PRODAM
Vitel Krpan 5t SI prodam; gsm 
031 776 736.
Prodam koruzo za siliranje, 3 
ha; gsm 041 445 315.
Prodam krmni krompir; gsm 
041 696 802.
Prodam suha drva; gsm 031 
698 055.

Prodam motor skuter BT 
125T9, 4,90 kW, registriran; 
gsm 031 774 520. 
Prodam suha bukova drva, 
metrska, možna menjava za 
bale; gsm 041 549 507.

DRUGO – IŠČEM 
Prosim, če mi kdo podari ku-
hinjo svetle barve, pomival-
no korito mora biti desno, in 
da je kuhinja lepo ohranjena; 
gsm 031 346 145.
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